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VISITA SOBRE EL TERRENY
Els integrants de la comissió político-tècnica van visitar 
el recorregut de l’R2 al municipi, acompanyats pels 
portaveus dels grups municipals i membres de la PTJST

“El soterrament de l’R2 està 
més a tocar que mai”. Aquesta 
és la impressió personal de l’al-
caldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), després de la primera 
trobada de la comissió político-
tècnica que estudia el projecte, 
el passat 4 de maig a Montcada. 
La jornada de treball va comptar 
amb la presència del president 
d’Adif, Juan Bravo –qui va voler 
conèixer sobre el terreny la difícil 
convivència de la població amb 
la xarxa ferroviària–, a més de 
representants de la Generalitat, 
dels ajuntaments de Montcada i 
Barcelona, així com dels tècnics 
de les empreses Barcelona Sa-
grera Alta Velocitat i Barcelona 
Regional. Aquests últims són els 
que, per encàrrec del consistori 
local, van apuntar la possibilitat 
de fer un nou projecte de soter-
rament que redueixi a la meitat el 
cost d’execució de les obres.

Bona predisposició. A la reunió del 
dia 4, Adif ja va manifestar que veu 
amb bon ulls l’estudi alternatiu pre-
sentat per l’Ajuntament i que no-
més falta acabar de defi nir alguns 
detalls per començar a redactar el 
projecte defi nitiu. Els elements que 
encara s’han d’estudiar estan rela-

cionats amb l’afectació de l’autopis-
ta C-33, teòric punt de sortida del 
túnel soterrat, i una nova proposta 

d’Adif que planteja la possibilitat 
–molt ben valorada per la Gene-
ralitat–, de construir una tercera 
via al centre del tram soterrat que 
ajudaria a descongestionar la xar-
xa de Rodalies a la zona metro-
politana. Aquests dos aspectes es 
treballaran prèviament a la nova 
reunió de treball prevista per al 
18 de maig, també a Montcada, 
en què ja es podrien concretar el 
cost de les obres i un possible ca-
lendari d’execució. 

“Entenc que hi hagi una mica 
d’impaciència davant d’una 
reivindicació històrica com la 
del soterrament, però queda 
poc temps per trobar una solu-
ció fi nal”, va dir Bravo a la roda 
de premsa posterior a la reunió. El 
president d’Adif va reconèixer que 
la seva administració disposa d’una 
partida pressupostària que perme-
tria redactar l’estudi informatiu, el 
pas previ a l’inici de l’actuació. 
Bravo, que porta sis mesos al càr-
rec, va agrair el tracte rebut per l’al-
cadessa i va destacar la importàn-
cia que el projecte del soterrament 
també pugui aportar millores a la 
xarxa general de Rodalies. Per la 
seva banda, Campos va assenyalar 
que la visita del president d’Adif a 
Montcada, fet que no passava des 
de feia una dècada “demostra –va 
dir– un canvi de tarannà i és un 
clar indicatiu de la predisposició 
que hi ha a engegar el projecte”. 

Ricard Font, secretari general d’In-
fraestructures de la Generalitat, va-
parlar de “bones vibracions” a la 
sortida de la reunió i va posar en 
valor la millora que podria experi-
mentar la xarxa de Rodalies amb 
la construcció d’una tercera via, 
deixant clar que, en tot cas, aquesta 
incorporació al projecte no ha d’en-
darrerir les obres del soterrament. 

Valoracions polítiques. El PSC, en 
un comunicat, ha valorat positiva-
ment la proposta d’Adif d’aprofi tar 
el soterrament de la línia R2 per 
millorar el servei de Rodalies. El 
partit també atribueix l’avenç en les 
negociacions “a la perseverança 
i la insistència municipals”. Per 
la seva banda, el PP ha destacat al 
treball conjunt de totes les adminis-
tracions. “Quan l’Estat, la Gene-
ralitat i els ajuntaments van de 
la mà es poden aconseguir més 
coses que anant per separat”, ha 
dit Eva García, qui veu el govern 
del PP completament compromès 
amb el soterrament.

Rafa Jiménez | Montcada

SOTERRAMENT DE L’R2

El proper 18 de maig Adif 
podria anunciar quan 
i com s’executarà una 
actuació històricament 
reivindicada al municipi

L’alcaldessa i el president d’Adif confi en a 
arribar en breu a un acord sobre el projecte
Després de la jornada de treball del 4 de maig hi ha prevista una nova reunió a Montcada per concretar el cost i el calendari de les obres

Adif proposa incloure al 
projecte la construcció 
d’una tercera via 
per descongestionar 
el servei de Rodalies

D’esquerra a dreta, Juan Bravo, Laura Campos, Ricard Font i el president de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez, atenent els mitjans de comunicació

SA
R

A 
AB

AD
ÍA

La PTJST es manté a l’expectativa i 
disposada a seguir mobilitzant-se
El nou portaveu de la PTJST, 
Antoni Mollet –a la imatge de 
la dreta–, considera “un canvi 
signifi catiu” l’interès d’Adif i la 
Generalitat d’aprofi tar el soter-
rament de l’R2 al seu pas per 
Montcada i Reixac per ampliar 
el nombre de vies d’aquesta línia 
i descongestionar així el servei 
de rodalies. “Amb aquest anun-
ci s’obren noves perspectives i 
sembla que el projecte estigui 
madurant, però ens hem de 
mantenir expectants i tornar a 
sortir al carrer les vegades que 
sigui necessari”, ha afegit Mo-
llet, qui ha recordat que, de mo-
ment, només es tracta de decla-
racions d’intencions que encara 
s’han de materialitzar en acords 
per escrit. 
“Fins que no veiem les màqui-
nes començant a treballar, no 
podem abaixar la guàrdia”, ha 
afegit el portaveu de la PTJST, 

qui va acompanyar la comissió 
tècnico-política del soterrament 
durant la visita que es va fer a les 
vies de tren.
En una assemblea informativa 
convocada el 10 de maig a la 
Casa de la Vila, i a la qual van as-
sistir una cinquantena de perso-
nes, el col·lectiu va convidar l’al-
caldessa i el president de l’Àrea 
Territorial a explicar en quin estat 
es troben les negociacions amb el 
Ministeri i Adif | LG 
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BOSC D’EN VILARÓ
El 24 de maig es farà a l’Auditori la 
trobada acordada pel Ple municipal 
per tractar la situació de la urbanització

PLE D’ABRIL

El Ple de l’Ajuntament ha fet se-
ves les cinc demandes que la Pla-
taforma d’Afectats per la Hipoteca 
(PAH) vol incorporar a la Llei de 
l’Habitatge. En la sessió ordinària 
del mes d’abril, la corporació va 
aprovar una moció, a proposta 
del col·lectiu, que va rebre el su-
port de l’equip de govern – format 
per ICV-EUiA, ERC i Círculo– i 
els grups municipals de l’oposició 
del PSC, PDECat i la CUP, men-
tre que Cs i el PP es van abstenir. 
“Ens comprometem a defensar 
el document perquè l’emergèn-
cia habitacional és prioritària”, 
va manifestar la regidora d’Ha-
bitatge, Jessica Segovia (ICV-
EUiA), qui va carregar contra les 
polítiques del PP, entenent que 
“només defensen els interessos 
de la banca”.

Demandes. Les cinc peticions de 
la PAH són la dació en pagament 
retroactiva amb la incorporació 
de mecanismes de segona opor-
tunitat per concedir la condona-
ció del deute; que no s’embargui 
l’habitatge habitual de l’avalador i 
l’eliminació de les clàusules abusi-
ves i compensació econòmica per 
les mateixes; lloguer accessible; 
acabar amb els desnonaments de 
primera i única residència; pro-
moure l’habitatge social mitjan-
çant la cessió obligatòria dels ha-

bitatges buits amb un increment 
de l’oferta pública, i garantir els 
subministraments bàsics.
La majoria dels grups municipals 
van elogiar la feina de la PAH. 
“Les cinc demandes del col-
lectiu són solucions efectives per 
donar resposta a l’emergència 
habitacional”, va assenyalar la 
regidora de Círculo Mar Sempe-
re. El portaveu de la CUP, Gon-
zalo García, també va destacar 
que “la millor garantia perquè 
es respecti el dret a l’habitatge 
en aquest país és la PAH”. 
D’altra banda, Montse Ribera 
(ERC) va recordar que Catalu-
nya ja compta amb una legislació 
que ha estat pionera en la protec-
ció del dret a l’habitatge, “però el 
govern espanyol ha recorregut 
la majoria dels acords pactats”, 
va lamentar. Per la seva banda, 
PSC i el PDeCAT van fer diver-
ses propostes per aplicar en l’àm-
bit local. La socialista M. Carmen 
Porro va interpel·lar l’executiu: 
“Quins recursos –va dir– posarà 
l’Ajuntament a disposició de la 
PAH?”, mentre que el portaveu 
de PDeCAT, Joan Carles Paredes, 
va plantejar “trencar les relacions 
amb les entitats bancàries que 
encara fan desnonaments”.

Abstencions. Pel que fa als dos 
grups que es van abstenir, Eva 
García (PP) es va mostrar d’acord 

amb alguns dels punts recollits a 
la moció, però va manifestar que 
d’altres, com ara l’ampliació mí-
nima dels contractes de lloguer, 
“podrien perjudicar l’oferta 
privada”. 
Per la seva banda, Cs també va 
argumentar que, tot i compartir 
molts dels punts presentats per la 
PAH, “creiem que es pot gene-
rar una confusió entre el lloguer 
assequible i el social, que ja està 
regulat”, va dir David Gerbolés. 
Representants de la PAH pre-
sents a la sessió plenària van 
agrair al Ple el seu suport amb 
l’aprovació del document.

El Ple dona suport a les demandes que la 
PAH vol incloure a la Llei de l’Habitatge
L’Ajuntament va aprovar una moció, a proposta del col·lectiu, amb mesures per fer front a l’emergència habitacional
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Sílvia Alquézar | Montcada

René Fabregat, representant de la PAH Montcada, va agrair als grups municipals el seu suport

Crida a reclamar la devolució dels conceptes abusius
La plataforma ‘Stop clàusules sol’ 
va organitzar el 27 d’abril a la 
Casa de la Vila un acte informatiu 
sobre com es poden recuperar 
els diners pagats per aquest con-
cepte a les hipoteques, després 
que la Unió Europea reconegués 
l’any passat el caràcter abusiu 
d’aquests productes bancaris i la 
retroactivitat total de la devolució 
de la quantitats cobrades. 
El col·lectiu, creat el 2012 a Fa-
cebook per un grup d’afectats, ha 
signat un conveni de col·laboració 
amb un gabinet jurídic perquè 
tothom, independentment de la 
seva capacitat econòmica, tingui 
l’oportunitat de lluitar pels seus 

drets com a consumidor. La tro-
bada a Montcada s’inclou en la 
campanya informativa que l’en-
titat ha dut a terme a Catalunya. 

La via de la reclamació. El coo-
dinador de la iniciativa, Israel 
Orozco, va animar les persones 
amb clàusules sol o qualsevol 
altre producte bancari que con-
siderin abusiu a lluitar per re-
cuperar els diners. “Estem fent 
xerrades a molts municipis per 
contrarrestrar el principal objec-
tiu de la banca, la desinformació 
de la ciutadania”, va comentar 
Orozco, qui també va criticar la 
política del govern central: “No-

més afavoreix i protegeix les en-
titats bancàries”.
La plataforma, que no cobra cap 
quota als seus associats, realitza 
de forma gratuïta la revisió de les 
escriptures hipotecàries i no co-
bra percentatges sobre el capital 
recuperat en concepte de retro-
activitat. El telèfon de contacte 
amb ‘Stop clàusules sol’ és el 657 
645 678, a través del qual també 
es pot demanar informació en-
viant un missatge de Whatsapp. 
El col·lectiu, amb més de 70.000 
seguidors a les xarxes socials, ha 
guanyat fi ns ara el 99% de les 
prop de 7.000 demandes que ha 
interposat | SA 
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Aprovada una moció d’adhesió al 
Pacte Nacional pel Dret a Decidir

El Ple ordinari del mes d’abril ha 
donat llum verda a una moció so-
bre el Pacte Nacional pel Dret a 
Decidir, que insta els governs de 
Catalunya i de l’Estat espanyol a 
superar les difi cultats polítiques 
i a assolir fi nalment l’acord que 
estableixi les condicions i les ga-
ranties justes i necessàries per a 
la celebració d’un referèndum 
reconegut per la comunitat inter-
nacional, el resultat del qual hau-
rà de ser políticament vinculant 
i efectiu. El document aprovat 
reconeix el Parlament de Cata-
lunya com la institució democrà-
tica on es manifesta la voluntat 
popular del país, donant suport 
a aquelles iniciatives i acords que 
hi sorgeixin per a l’articulació 
del referèndum.

Suports. La moció, proposada 
per ERC, va comptar amb el su-
port de l’equip de govern –ICV-
EUiA, ERC i Círculo–, el PDe-
CAT i la CUP, mentre que el 
PSC, Cs i el PP van votar-hi en 

contra. El document manifesta la 
convicció que el referèndum és 
una eina inclusiva que permetrà 
la lliure expressió dels diversos 
posicionaments que la ciutada-
nia ha manifestat respecte la re-
lació política de Catalunya amb 
l’Estat espanyol. “El nostre ob-
jectiu és aconseguir els màxims 
suports, perquè aquesta no és 
una moció independentista, 
sinó democràtica”, va dir el 
portaveu d’ERC, Jordi Sánchez. 
Pel que fa als altres dos socis 
de govern, el portaveu d’ICV-
EUiA, Óscar Gil, va reconèixer 
que “són temps difícils per a 
la democràcia, que sempre 
defensarem”. Per al regidor de 
Círculo, Sergi Martín, és im-
portant fer el referèmdum “per 
decidir el futur d’una forma 
pacífi ca”. Per al portaveu del 
PDeCAT, Joan Carles Paredes, 
l’objectiu del text “no és discutir 
sinó sumar adhesions”. 
Per la seva banda, la CUP, tot i 
no haver signat la moció, li va do-
nar suport: “La millor manera 

de saber les adhesions al refe-
rèndum és votant, tot i que des-
prés de les moltes negatives de 
Madrid haurem de desobeir”, 
va manifestar Gonzalo García.

En contra. Pel que fa als grups 
municipals contraris a la cele-
bració d’aquest referèndum, la 
portaveu del PSC, M. Carmen 
Porro, va assegurar que el seu 
partit “hi estaria a favor sem-
pre i quan es fes dins de la le-
galitat”. Cs va defugir entrar al 
debat entenent que hi ha altres 
temes de ciutat més importants. 
“No perdrem ni un segon més 
parlant d’aquesta qüestió, per 
tant, manifestem el nostre no 
rotund”, va dir el portaveu de 
la formació taronja, David Ger-
bolés. 
La regidora del PP, Eva García, 
també va mostrar la seva discon-
formitat amb la moció. “Només 
serveix per mantenir viva la 
fractura de l’independentis-
me a Catalunya” va manifestar 
l’edil.

Sílvia Alquézar | Montcada

El document defensa un referèndum perquè la ciutadania decideixi el futur de Catalunya
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La Comissió de Salut del Parla-
ment va aprovar el 4 de maig la 
proposta de resolució del grup 
de Ciutadans perquè es tornin 
a reobrir les urgències nocturnes 
al CAP de Montcada que es van 
tancar l’any 2011. La petició tam-
bé inclou que hi hagi una farmà-
cia de torn durant la nit i reclama 
la millora del servei d’ambulàn-
cies al municipi. El portaveu de 
Cs a la Comissió de Salut, Jorge 
Soler, ha celebrat que la propos-
ta hagi prosperat amb el suport 
de tots els grups i l’abstenció de 
JxSí i ha demanat al govern cata-
là “responsabilitat” per donar 
compliment a la reivindicació 
dels montcadencs.
En la mateixa línia s’ha mani-
festat el regidor de Cs a l’Ajun-
tament Óscar Pérez. “Esperem 
que la Generalitat compleixi 
amb aquesta votació demo-
cràtica i restableixi els drets 
socials dels veïns”, ha dit l’edil, 
tot afegint que el seu partit “tre-
balla pels temes que interessen 

la ciutadania, per sobre del mo-
notema de la independència”.

La decisió, en mans del govern.
El fet que el contingut de la re-
solució es faci realitat queda ara 
en mans del govern autonòmic, 
que va decidir tancar el servei fa 
6 anys per motius organitzatius i 
pressupostaris. No obstant això, 
a través d’un comunicat, Cs ha 
demanat a la CUP que exigeixi 
a JxSí el compliment de l’acord, 
atès que els seus vots han estat 
decisius per a l’aprovació dels 
pressupostos.

Pilar Abián | Redacció

El 24 de maig, a les 19h, es farà 
a l’Auditori Municipal la jornada 
monogràfi ca a què es va compro-
metre el Ple municipal en la ses-
sió del mes de març per abordar 
la situació del Bosc d’en Vilaró, 
la urbanització situada en ter-
reny forestal entre Montcada i 
Badalona que, d’acord amb un 
pla elaborat per l’Àrea Metro-
politana, hauria de desaparèixer 
en el període de 35 anys. La con-
vocatòria d’aquesta sessió, en la 
qual participaran representants 
de diferents administracions –la 
Generalitat, l’Àrea Metropolita-
na, la Diputació i els ajuntaments 
d’ambdós municipis– i de l’AV 
del sector, va ser un dels com-
promisos adquirits en la moció 
impulsada pels veïns i aprovada 
per unanimitat per tots els grups. 
Altres punts recollits al docu-
ment van ser la constitució d’una 
mesa cívica, política i tècnica que 
afronti el confl icte i sol·licitar a la 
Generalitat un informe sobre la 
possibilitat de modifi car la classi-

fi cació de sòl no urbanitzable per 
legalitzar la urbanització, o bé si 
existeix un instrument d’ordena-
ció del sòl alternatiu a l’aplica-
ció dels mecanismes d’extinció 
immediata o diferida del sector. 
La moció també insta les admi-
nistracions a donar resposta a la 
problemàtica garantint el dret a 
l’habitatge i evitant els màxims 
perjudicis econòmics i socials als 
afectats. 

Veïnat mobilitzat. Des de l’apro-
vació, en el Ple del passat mes de 

juliol, del pla de bases redactat 
per l’AMB per extingir la urba-
nització i restituir l’espai com a 
bosc, els veïns han dut a terme 
nombroses mobilitzacions. Cada 
mes fan acte de presència als 
plens municipals i es manifesten 
davant la Casa de la Vila. Tam-
bé han dut a terme contactes 
amb tots els partits polítics amb 
representació a l’Ajuntament i al 
Parlament per reclamar la regu-
larització de les 200 cases cons-
truïdes al sector des de la dècada 
dels seixanta. 

Pilar Abián | Redacció

BOSC D’EN VILARÓ

Convocada la jornada monogràfi ca 
sobre la situació de la urbanització
Es farà el 24 de maig a l’Auditori i participaran totes les administracions implicades

Vista parcial de la urbanització ubicada en el límit entre Montcada i Badalona
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Tots els grups l’avalen excepte JxSí, que opta per l’abstenció

Cs força una votació a 
favor de reobrir el servei

URGÈNCIES NOCTURNES

Manifestació de la Favmir d’aquest mes
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L’Ajuntament ha rebut un total 
de 66 propostes de la ciutada-
nia durant la fase de presentació 
de projectes als pressupostos 
participatius, que es va obrir el 
25 d’abril i es va tancar el 9 de 
maig. Ara ha començat el procés 
de valoració d’aquestes iniciatives 
per part del grup motor en funció 
d’uns criteris preestablerts, com 
ara que es tracti d’una inversió 
de competència municipal, que 
siguin projectes sostenibles i 
amb visió de ciutat, que garan-
teixin l’equitat de gènere i que 
no superin el límit de 250.000 
euros destinat al procés o no 
representin un cost addicional 
en futurs pressupostos, entre 
d’altres requisits.

Tria. Un cop la comissió tècnica 
hagi revisat totes les iniciatives, ar-
rencarà la fase de votació, del 12 
al 27 de juny. Per votar, cal tenir 
16 anys o més, estar empadronat 
a Montcada i Reixac i registrar-
se al portal participa.montcada.
cat. A hores d’ara s’hi han donat 
d’alta un centenar de persones.

Més de 60 
propostes als 
pressupostos 
participatius
Pilar Abián | Redacció

El 26 de maig es farà l’acte central 
del centenari de la fàbrica Lafarge 
a Montcada dirigit a treballadors, 
extreballadors, clients, proveï-
dors, càrrecs públics i entitats del 
municipi. La jornada inclourà 
activitats lúdiques i culturals i 
els participants podran visitar 
les instal·lacions de la cimentera 
en un tren que farà un recorre-
gut per la planta. Aquest serà el 
primer dels actes organitzats al 
llarg de l’any en commemoració 
del naixement de la indústria que 
es va ubicar al peu del Turó de 
Montcada l’any 1917 amb el nom 
d’Asland i que avui dia pertany a 
la multinacional Lafarge Holcim.
El programa festiu seguirà el 18 
de juny amb un recorregut per la 
història de la fàbrica i al setem-
bre, l’Auditori acollirà l’exposició 
‘Cent anys de ciment’, actualment 
ubicada a Castellar de n’Hug.

Crítiques. L’efemèride ja ha motivat 
el rebuig de l’AV de Can Sant Joan 
i la Plataforma Antiincineració a 
través de les xarxes socials en con-
siderar que no hi ha motius per 
celebrar res, entenent que la planta 
és un focus de contaminació.

Lafarge inicia 
els actes del 
seu centenari
Pilar Abián | Redacció

L’Ajuntament s’ha compromès a 
estudiar les propostes veïnals que 
es van plantejar a la reunió que 
l’AV va convocar el 3 de maig 
al seu local per tal de millorar la 
vigilància i la seguretat al barri. 
Prop d’una quaratena de perso-
nes van assistir a la trobada per 
traslladar les seves preocupacions 
a la delegació municipal, forma-
da per la presidenta de l’Àrea de 
Serveis Generals, Montse Ribera 
(ERC); el cap de la unitat de pro-
ximitat i de temes comunitaris de 
la Policia Local, Jordi Hijalba; i 
l’agent Jaume Martínez. 
Les principals reivindicacions es-
tan relacionades amb problemes 
de convivència com la circulació 
de ciclistes per les zones de via-
nants i parcs infantils i la prohi-
bició de jugar a pilota a la plaça 
Roja. El veïnat també va traslla-
dar la seva preocupació sobre 
l’ocupació de pisos a un immo-
ble del carrer Rondalles i alguns 
actes vandàlics que s’han produït 
en les últimes setmanes com el 

trencament de vidres de vehicles 
estacionats. També es va parlar de 
l’abocament il·legal de deixalles i 
runes, l’aparcament irregular de 
vehicles i de la tinença irrespon-
sable dels animals de companyia, 
entre d’altres qüestions.

Compromís. “Prenem nota de 
tot els temes que s’han plante-
jat per intentar trobar-hi solu-
cions”, es va comprometre Ribe-
ra, qui va destacar que l’equip de 
govern “aposta per la proximi-
tat i no descarta la possibilitat 
de fer algun dispositiu especial 
per resoldre problemes con-

crets del barri”. Durant la troba-
da, la delegació municipal ja va 
avançar algunes mesures que es 
posaran en marxa en breu com la 
col·locació de senyalització al car-
rer Castellví per prohibir la circu-
lació de bicicletes per les voreres. 
Respecte l’ocupació d’habitatges, 
la Policia Local va recomanar a la 
comunitat de propietaris que posi 
una denúncia als Mossos d’Es-
quadra perquè hi hagi constància 
de l’ocupació de pisos. 
Pel que fa a la plaça Roja, Ribera 
va plantejar convocar una reunió 
monogràfi ca per debatre els usos 
d’aquest espai públic.

Sílvia Alquézar | Font Pudenta

FONT PUDENTA

El govern local prendrà mesures per 
millorar la seguretat i la convivència
Els veïns traslladen als representants municipals les seves principals preocupacions

La regidora i un agent, durant l’assemblea veïnal que va aplegar una quarantena d’assistents
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MOBILITAT SOSTENIBLE
La fl ota municipal de bicicletes elèctriques ja arriba 
a la trentena gràcies a una nova cessió de l’AMB

L’Ajuntament ha rebut set noves bicicletes elèctriques gràcies a un con-
veni signat amb l’AMB. Amb aquesta nova cessió, el consistori ja dispo-
sa de 27 unitats provinents de l’Àrea i 4 de la Diputació. Les bicicletes 
elèctriques permeten als treballadors del consistori desplaçaments sen-
se generar emissions contaminants. A la fotografi a superior, lalcaldessa, 
Laura Campos, el president de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez, i el direc-
tor de Mobilitat i Transport de l’AMB, Joan Maria Bigas | LR

SUCCESSOS
Un menor, en estat crític en caure des d’una teulada
Un aolescent de 13 anys veí del municipi es troba ingressat en estat crí-
tic després de caure el 7 de maig, al voltant de les 18h, des de la teulada 
de l’antiga química Panreac, al carrer Quarters de la Font Pudenta. Se-
gons fonts policials, el menor es va precipitar a l’interior de la nau indus-
trial en desús, des d’una alçada aproximada de 8 metres, quan la uralita 
que cobria el sostre va cedir. A conseqüència de l’impacte, la víctima va 
sofrir un traumatisme craneoencefàlic i es va fracturar una cama. Un 
cop alertada, la Policia Local va organitzar el dispositiu de rescat del ferit 
que va ser evacuat amb helicòpter. En el moment de tancar aquesta 
edició, el menor evolucionava favorablement dins de la gravetat | PA 

MEDI AMBIENT
‘Fem dissabte al Ripoll’, el proper 13 de maig
L’activitat s’emmarca enguany en la jornada de neteja d’abast europeu 
‘Let’s Clean Up Europe’ que aplega les iniciatives locals adreçades a 
reduir el nombre de residus abocats a la natura i donar visibilitat a la 
problemàtica de la producció insostenible. A Montcada i Reixac, la tro-
bada arrencarà a les 10 h, davant La Salle, i la neteja es farà per la llera 
del Besòs. ‘Fem dissabte’ el coordinen la Regidoria de Medi Ambient i 
diverses entitats locals. Es recomana portar gorra, guants, roba i calçat 
còmode i protecció solar | LR
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La Regidoria de Comerç i Turis-
me ha proposat a les associacions 
de comerciants del municipi dues 
accions en contra de la resolució 
del Tribunal Constitucional que 
anul·la punts essencials de la Llei 
catalana d’horaris comercials i li-
beralitza el sector. D’una banda, 
l’adhesió al manifest en defensa 
del comerç de proximitat i de 
l’altra, la tramitació d’una mo-
ció instant al govern espanyol a 
reconsiderar la denúncia que ha 
donat peu a la sentència del TC 
i a mantenir la llei catalana que 
regula el màxim d’hores que pot 
obrir un comerç. “La resolució 
del Constitucional va en detri-
ment del petit comerç i benefi cia 
clarament les grans superfícies 
comercials”, opina la regidora de 
Comerç i Turisme, Montse Ribera 
(ERC). 
La normativa espanyola elimina 
el període de rebaixes i permet els 
establiments obrir gairebé tots els 
dies de l’any i en un ampli ven-
tall d’hores. En opinió de l’edil, 
aquestes mesures no contribueixen 
a augmentar les vendes, que es 
reparteixen al llarg de tota la set-
mana, sinó a precarietzar el sector: 
“Som el país d’Europa amb uns 
horaris d’obertura més amplis, 
el que difi culta la conciliació de 
la vida laboral i familiar de les 
persones que treballen a establi-
ments comercials”.

Front comú. Ribera va aprofi tar la 
trobada del Consell de Comerç, 
feta el 10 de maig a l’Ajuntament, 
per demanar als representants de 
les entitats de comerciants del mu-
nicipi fer front comú en defensa del 
comerç de proximitat i els va con-

vidar a fer les seves aportacions al 
text de la moció que promourà el 
govern. “Sabem que és molt difí-
cil lluitar contra la llei espanyola 
però no ens podem quedar de 
braços plegats”, va cloure l’edil. 
La majoria dels membres del Con-
sell va expressar la seva disconfor-

mitat amb la liberalització d’horaris 
comercials entenent que posa el 
perill la continuïtat del petit comerç 
i perjudica els municipis. N’hi ha 
entitats, però, que no es van voler 
pronunciar a l’espera de consultar 
la proposta del govern local amb 
els seus associats.

Pilar Abián | Redacció

PROPOSTA LOCAL

Comerç vol impulsar una moció en 
contra de la liberalització d’horaris
El govern respon així a la sentència del TC que ha anul·lat punts de la llei catalana

Montse Ribera, primera per l’esquerra, durant la seva intervenció al Consell de Comerç 
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POLÍTICA
La CUP replica l’exalcalde César Arrizabalaga
La CUP ha volgut deixar clar a través d’un comunicat que les informa-
cions publicades al portal Montcada del Revés sobre les despeses paga-
des amb la targeta Visa d’Alcaldia durant el període en què el socialista 
César Arrizabalaga va ser alcalde, del 1999 al 2010, no són ni “inte-
ressades ni calumnioses”. La formació ha respost així les declaracions 
fetes per l’exedil a La Veu de Montcada en què va criticar la iniciativa 
dels cupaires i va qualifi car el seus mandats d’“exemplars i transpa-
rents”. “Són declaracions que demostren l’arrogància, la prepotència i 
la xuleria que van caracteritzar la seva gestió”, ha assenyalat la CUP en 
el seu escrit. La formació presentarà a la Fiscalia Anticorrupció la infor-
mació recollida sobre l’ús de la targeta perquè valori si va ser punible | PA

El TramaBús de Podem contra la corrupció política també passa per Montcada
El bus –encapçalat per la secretària d’organització de Podem Catalunya, Rut Moreta; i el responsable de parti-
cipació, Quique Fuentes– va visitar el 10 de maig el municipi després de fer parada a diverses ciutats vallesanes. 
Círculo Montcada, que va rebre el vehicle davant de l’Ajuntament, va aprofi tar la visita per denunciar la corrupció 
del cas Mercuri, que va suposar la inhabilitació de l’exalcaldessa socialista, María Elena Pérez, per prevaricació, i el 
presumpte mal ús de la targeta visa per part de l’exalcalde del PSC, César Arrizabalaga, denunciat per la CUP | SA

Nova ordenança per regular 
els mercats de venda ambulant
L’Ajuntament ha elaborat una 
nova ordenança per als mercats 
de venda ambulant, aprofi tant 
l’aprovació d’un nou Decret de la 
Generalitat relatiu a la transmissió 
de parades. El text incorpora me-
sures per tal de frenar la revenda, 
com el canvi en la transmissió de 
l’autorització de la parada, ja que 
el propietari hi ha d’haver estat un 
mínim de cinc anys i en els cinc 
següents no podrà optar a una 
nova plaça.
Arran el Decret de la Generalitat, 
la Diputació va instar els ajunta-
ments a formular una ordenança 
homogènia. La nova normativa, 
aprovada al Ple d’abril, va comp-

tar amb el suport del govern –ICV-
EUiA, ERC i Círculo–, el PSC, Cs i  
el PDeCAT, mentre que la CUP i el 
PP es van abstenir.

Novetats. Entre d’altres aspectes, 
l’ordenança permet que, quan al-
guna parada no s’instal·la un dia 
concret altres venedors puguin 
ocupar els espais lliures per tal de 
donar continuïtat al mercat i no 
es vegin zones buides. La nova 
norma municipal també estableix 
que, en el cas que ho hi sigui pre-
sent la persona propietària, pugui 
vendre a la parada algun mem-
bre de la seva família, fi ns al se-
gon grau de consanguinitat | LR 
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POLÍTIQUES D’IGUALTAT
L’Ajuntament ha posat en marxa una nova 
iniciativa per normalitzar la menstruació i difondre 
mètodes alternatius de la recollida del sagnat

Amb el títol ‘Espais de Salut’, 
l’Ajuntament ha posat en marxa 
una nova iniciativa per promoure 
els hàbits saludables i l’alimen-
tació equilibrada. Les propostes 
tindran lloc durant els mesos de 
maig i juny al Centre Cívic La 
Ribera i a la Casa de la Mina. El 
programa va començar el 8 de 
maig al Centre Cívic amb una 
xerrada sobre alimentació saluda-
ble a càrrec de la infermera Eva 
López, del CAP Montcada.
D’altra banda, en aquest mateix 
equipament hi haurà el dia 15 un 
monogràfi c de cuina saludable 
impartit per la cuinera montca-
denca Àngels Puntas, a les 17h. 
El preu d’inscripció és de 3 euros 
i s’adreça a persones majors de 60 
anys. Les inscripcions es poden 
fer a través del correu electrònic 
centreciviclaribera@montcada.org o bé 
trucant al telèfon 935 753 080.

Altres propostes. Professionals de 
l’ICS oferiran el 22 de maig una 
conferència sobre el dolor crònic, 
al Centre Cívic, a les 17h. En el 
marc del Dia Internacional de la 

Salut de les Dones, els exteriors 
del Casal de la Gent Gran Casa 
de la Mina seran l’escenari el 26 
de maig d’una jornada de gim-
nàstica, a partir de les 16.30h. 
En aquesta mateixa ubicació, el 
diumenge 28 de maig tindrà lloc 
la sisena edició de la trobada de 
tai-txí, a les 10h, en què participa-
ran diferents escoles de la ciutat 
on s’imparteix aquesta disciplina 
oriental. 
El programa Espais de Salut 
clourà el 12 de juny amb un ta-
ller sobre exercicis respiratoris a 
càrrec de personal de l’ICS. L’ac-
tivitat serà gratuïta i es durà a 
terme al Centre Cívic La Ribera.

NOVA INICIATIVA

Sílvia Alquézar | Redacció

‘Espais de salut’ per promocionar 
els hàbits i l’alimentació saludables

L’Ajuntament té pràcticament 
enllestit el protocol contra les 
agressions sexistes en espais 
d’oci, impulsat  per la Regidoria 
de Polítiques d’Igualtat amb la 
col·laboració d’entitats i persones 
a títol individual. Deprés de dues 
reunions, el document recull les 
premisses per una tolerància 
zero davant les violències sex-
istes i defi neix els diferents tipus 
d’agressions. En l’àmbit de la 
prevenció, el grup de treball ha 
acordat incorporar informació 
sobre el protocol al programa 
de Festa Major, fer campanyes 
de difusió i la lectura d’un mani-
fest durant els concerts, entre 
d’altres. El consistori organitza 
el 23 de maig una formació per 
prevenir les violències sexistes 
adreçada a les entitats locals i al 
sector del comerç i la restauració 
que participin a l’Espai Poblet i 
les festes dels barris. La formació 
anirà a càrrec de Carla Alsina, a 
la Casa de la Vila (19h).

Taller per saber 
actuar davant 
les agressions 
sexistes
Sílvia Alquézar | Redacció

El programa, amb xerrades, tallers i activitats físiques, es desenvoluparà durant els mesos de maig i juny

Primera mostra sobre nutrició equilibrada 

Coincidint amb la trobada de 
tai-txí, la Fundació Privada Jo-
vent, que gestiona el bar del 
Casal de Gent Casa de la Mina, 
organitzarà el 28 de maig la pri-
mera edició d’una mostra d’ali-
mentació saludable, que inclou-
rà diverses propostes per a totes 
les edats. De 10 a 14h, hi haurà 
un espai amb activitats i jocs 
relacionats amb la temàtica per 
fomentar entre els infants la im-
portància de fer una dieta sana 
i equilibrada. També hi ha pre-
vista una mostra de productes 
de proximitat –que comptarà 

amb la participació de diferents 
associacions que treballen en 
aquest àmbit–, una xerrada so-
bre la recuperació de les vinyes 
a la Serralada de Marina i una 
tertúlia sobre el patrimoni natu-
ral. A les 12h, començarà un ta-
ller per elaborar hamburgueses 
i aperitius vegetarians. 
A la tarda, s’ha programat un 
berenar saludable per a la mai-
nada (17h) i diverses actuaci-
ons musicals. Les activitats es 
faran a l’exterior de la Casa de 
la Mina i són obertes a tota la 
població | SA

Totes les propostes es 
faran al Centre Cívic   
La Ribera i als exteriors 
de la Casa de la Mina

La infermera del CAP Montcada Eva López va fer el 8 de maig una xerrada sobre alimentació saludable que va inaugurar els ‘Espais de salut’
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La primera reunió es va fer a l’Abi el 27 d’abril
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Una trentena de representants 
d’entitats locals va assistir el 9 de 
maig a la reunió informativa que el 
Consell Comarcal del Vallès Occi-
dental va organitzar a la Casa de 
la Vila per explicar el nou decret 
sobre les activitats educatives en el 
lleure, que entrarà en vigor aquest 
estiu. La novetat més destacada 
respecte l’anterior resolució és que 
les activitats de caràcter esportiu 
també s’han inclós en l’àmbit de 
les activitats educatives en el lleu-
re i, per tant, hauran de complir 
la mateixa normativa que la resta. 
Així, el nou edicte regula totes les 
activitats fora del període escolar 
com els casals de vacances, les 
colònies, les rutes, les acampades, 
els camps de treball, els casals es-
portius, les estades o campus es-
portius i les rutes esportives.

Altres canvis. El decret també de-
termina que “totes les persones 
de l’equip dirigent han de ser 
majors d’edat i estar presents 
mentre es fa l’activitat”, va re-
marcar la tècnica del Consell Co-

marcal Maria Llena durant la ses-
sió informativa al municipi. Amb 
grups inferiors a 24 infants i joves, 
el 40% del personal contractat ha 
de tenir la titulació requerida, 
mentre que amb grups més nom-
brosos el percentatge augmenta 
fi ns al 60%. Pel que fa a les ràtios 
amb participants majors de 3 anys, 
la normativa estableix que hi ha 
d’haver una persona monitora per 
cada 10 nens i nenes. El reglament 
també recull l’obligatorietat de no-
tifi car les activitats i de contractar 
l’assegurança d’accidents i la res-
ponsabilitat civil per part de l’enti-
tat organitzadora.

La Regidoria de Polítiques 
d’Igualtat i l’Ofi cina d’Atenció 
a la Dona (OAD) ha posat en 
marxa una campanya per a la 
normalització de la sang mens-
trual amb el títol ‘La sang veri-
tablament bruta no és la de la 
menstruació, sinó la de les guer-
res’. La iniciativa inclou xerrades 
sobre els mites i tabús al voltant 
de la regla i el cicle reproductiu, 
adreçades a les alumnes de 3r 
d’ESO. En aquests tallers també 
es donarà informació sobre els 

mètodes alternatius de recolli-
da de sagnat com les esponges 
marines, les copes vaginals i les 
compreses de roba. L’OAD, situ-
ada a la Casa de la Vila, dispo-
sarà de mostres per donar a co-
nèixer el seu funcionament entre 
les dones interessades. L’Ajunta-
ment es va compromotre a tirar 
endavant aquesta campanya al 
Ple del passat mes de novembre, 
amb l’aprovació d’una moció 
presentada per la CUP per a la 
millora de la vida de les dones jo-
ves en l’àmbit de la salut sexual. 

El document va rebre el suport 
de tots els grups, a excepció del 
PP, que hi va votar en contra. 

Cinefòrum. Amb motiu del Dia 
de la Salut de les Dones, l’Au-
ditori projectarà el 30 de maig 
(18.30h) el documental ‘Lobas’, 
que aborda el tema de la violèn-
cia obstètrica. En acabar, s’obri-
rà un debat sobre la temàtica, 
conduït per Montse Catalàn, 
cofundadora de la cooperativa 
‘Migjorn, casa de naixements’, 
que fa parts naturals a casa. 

Sílvia Alquézar | Redacció

POLÍTIQUES D’IGUALTAT

Campanya per trencar tabús sobre 
la menstruació i el cicle reproductiu
Es faran xerrades als instituts i es difondran mètodes alternatius de recollida del sagnat 

Maria Llena, tècnica del Consell Comarcal

SÍ
LV

IA
 A

LQ
U

ÉZ
AR

La conferència anirà a càrrec de David Serrano, professor de la Facul-
tat de Comunicació de la Universitat Ramon Llull i director del Congre-
so Internacional de Literatura Española Contemporànea (CILEC). L’ac-
te tindrà lloc el 16 de maig (19h) al local de l’entitat, amb motiu del Dia 
Internacional contra l’Homofòbia que es commemora l’endemà | SA

LGTBI
La Fundació Cultural acollirà una xerrada per 
celebrar el Dia Internacional contra l’Homofòbia

Les sol·licituds s’hauran de lliurar a l’OAC de l’Ajuntament

El període d’inscripció 
serà del 22 al 26 de maig

El període d’inscripció al Casal 
d’Estiu que organitza la Regi-
doria d’Educació, Infància i Jo-
ventut tindrà lloc del 22 al 26 de 
maig i les sol·licituds s’hauran 
de presentar a l’Ofi cina d’Aten-
ció Ciutadana de l’Ajuntament 
en el seu horari habitual. La 
documentació que cal portar és 
el full d’inscripció –que es pot 
aconseguir a l’Ajuntament i al 
web municipal montcada.cat–, una 
fotocòpia de la targeta sanitària i 
del carnet de vacunacions, i una 
fotografi a recent. 
El Casal es durà a terme entre 
el 26 de juny i el 28 de juliol i 
s’oferta a cinc escoles del munici-
pi: Reixac, El Viver, Mitja Costa, 
Mas Rampinyo i Elvira Cuyàs –
aquesta última acollirà el Casal II 
que tindrà lloc la darrera setma-
na de juliol. L’Ajuntament ofereix 
343 places a cada quinzena i 80 
a l’última setmana, adreçades a 
infants de P3 a 6è. Les activitats 
es duran a terme de 9 a 13.30h 
de dilluns a divendres i, un dia 

a la setmana, els infants aniran 
d’excursió i arribaran a les 17h. 
Els preus no han variat respecte 
l’any passat. El cost per quinzena 
és de 90 euros, amb descomptes 
per a les famílies amb més d’un 
fi ll o fi lla inscrit, mentre que la 
quota de l’última setmana és de 
45 euros. Com cada any hi hau-
rà els serveis complementaris 
d’acollida matinal, menjador i 
ludoteca, coordinats per les asso-
ciacions de pares i mares de cada 
centre a través de les empreses 
que habitualment ofereixen 
aquestes prestacions. 

Reunions. El consistori farà una 
trobada informativa per explicar 
les qüestions de caràcter general, 
el 18 de maig a la Casa de la Vila 
(17.30h), i reunions específi ques a 
cada centre. A l’escola Mas Ram-
pinyo tindrà lloc el 12 de juny, a 
les 17.30h; al Mitja Costa, el dia 
13, a les 16h; a l’Elvira Cuyàs, el 
14, a les 17h; al Reixac, el 15, a 
les 17h; i a El Viver, el dia 16, a 
les 16h. 

Sílvia Alquézar | Redacció

CASAL D’ESTIU

L’Ajuntament ha distribuït cartells arreu del municipi amb aquesta imatge que il·lustra la campanya per a la normalització de la sang menstrual
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La sortida va tenir lloc el 28 d’abril i va consistir en una passejada per la 
llera del riu per conèixer el nom en català de la fauna i la fl ora a partir de 
les explicacions d’Alfredo Almanza, de l’associació ecologista La Horda. 
Les participants van visitar el parc de les Aigües, el torrent de Vallença-
na i la Torre del Frares, entre d’altres espais. La proposta forma part de 
les activitats fora de l’aula que organitza el Servei Local de Català amb 
el suport de l’Ampa i l’escola en el marc del Pla Educatiu d’Entorn | SA

EDUCACIÓ
Mares del curs inicial de català de l’escola El Turó 
coneixen la fl ora i la fauna de la llera del Besòs

Un total de 8 alumnes de primària i 7 de secundària ha quedat entre 
el 5% millor classifi cat a la 22a edició, organitzada per la Societat Ca-
talana de Matemàtiques el 16 de març amb 102.000 persones inscri-
tes. La millor classifi cació local va ser el lloc 47 aconseguit per Cristian 
Rey, de 1r d’ESO de l’INS Montserrat Miró, amb 122’5 punts | SA

Les escoles i instituts del municipi obtenen bons 
resultats a les proves Cangur de matemàtiques

El nou reglament entrarà en vigor a partir d’aquest estiu

Nou decret d’activitats 
educatives en el lleure

SESSIÓ INFORMATIVA

Sílvia Alquézar | Montcada

Rosa Galbany, del PASSA,i el psicòleg Toni Caro
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La conferència tindrà lloc el 17 de 
maig a l’escola La Salle, a les 18h, 
i anirà a càrrec del psicòleg i psi-
coterapeuta Albert Montaner, del 
CSMIJ Montcada, i de la psicope-
dagoga Anna Solano. Es parlaran 
dels canvis que viuen els infants 
en el seu pas cap a l’adolescència 
i com afecten en la relació amb la 
família. En el marc de l’Escola de 
Mares i Pares, l’INS La Ferreria va 
acollir el 26 d’abril una xerrada so-
bre l’addicció a les noves tecnolo-
gies amb Rosa Galbany, del servei 
PASSA, i el psicòleg Toni Caro, i 
un taller sobre educació emocional 
a càrrec de l’Associació SEER, l’11 
de maig. D’altra banda, l’INS La 
Ferreria ha rebut una distinció en 
reconeixement a la seva tasca con-
tra el bullying en el marc d’un pro-
jecte coordinat per SEER amb el 
suport de Save Children i el Con-
sorci d’Educació de Barcelona | SA

Xerrada per 
a famílies 
sobre el pas a 
l’adolescència
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El grup de batucaires de la Colla de Diables de Can Sant Joan va amenitzar l’hora del vermut de dissabte a la Fira d’Artesania i Comerç
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COMERÇ

La coincidència d’actes 
redueix l’assistència a 
la Fira de Can Sant Joan
Les vendes s’incrementen amb motiu del Dia de la Mare

Una cinquantena de comerços, 
bars i entitats va participar el 6 i 7 
de maig a la 42a edició de la Fira 
d’Artesania i la 12a de Comerci-
ants de Can Sant Joan. L’Asso-
ciació de Comerciants del barri 
ha fet una valoració positiva, tot 
i la disminució de l’afl uència de 
públic per la coincidència amb 
altres actes el mateix cap de set-
mana al municipi. “Hi ha hagut 
menys visites, però el comerç 
està content perquè les vendes 
es van animar sobretot per la 
celebració del Dia de la Mare”, 
ha comentat el president de l’enti-
tat, Rafa Domínguez.

Comerç just. Segons els organit-
zadors, la matinal de diumenge 
va registrar més participació en 
coincidir amb una nova edició de 
la Fira del Comerç Just i la Banca 

Ètica, organitzada per l’Ajunta-
ment, qui n’ha fet una valoració 
positiva. D’altra banda, la Casa 
de la Mina acull fi ns al dia 25 una 
mostra de la Xarxa d’Escoles pel 
Comerç Just. A més d’aquestes ci-
tes comercials, l’AV Font Pudenta 
va fer el 29 i 30 d’abril la mostra 
de comerç del barri.

Laura Grau | Can Sant Joan

Montcada Solidària va recollir fons a la Fira de Comerç Just per ajudar les persones refugiades

Nova Fira de l’MCC, els dies 20 i 21 de maig

El comerç local té una nova cita 
el cap de setmana del 20 i el 21 
de maig, amb la Fira del Comerç 
i de l’Aigua que organitza l’entitat 
Montcada Centre Comerç (MCC). 
L’esdeveniment comptarà amb la 
participació d’una trentena d’es-
tabliments, que instal·larà prop 
d’una cinquantena de carpes al 
carrer Major i a la plaça de l’Es-
glésia. A més de donar a conèi-
xer l’oferta comercial del barri, 

hi ha previst un ampli programa 
d’activitats. Dissabte al matí, hi 
haurà zumba davant de la Casa 
de la Vila i un espectacle infantil 
a la plaça de l’Església, a més de 
tallers de manualitats i manicura 
infantil. A la tarda, tindrà lloc l’ex-
hibició de les escoles de ball de la 
ciutat. L’endemà, s’instal·larà un 
planetari a la plaça de l’Església 
i es farà un taller solidari per al 
menjador social El Caliu  | SA

PRIMER CAMPIONAT 
D’SKATE AL MUNICIPI
Tindrà lloc el 13 de 
maig a les pistes de 
patinatge ubicades 
al parc de la Llacuna, 
a Mas Duran

La Regidoria d’Educació, Infància i Joventut organitza el torneig, 
que es disputarà entre les 11 i les 14h. Les inscripcions es po-
dran fer el mateix dia de la competició, a partir de les 10h. Hi 
haurà premis en metàl·lic per a la categoria de majors de 16 
anys, mentre que els guardons per al grup de menors de 16 
consistiran en material i roba esportiva. D’altra banda, a les 16h, 
començarà un concert de rap amb les actuacions dels grups 
Davile y Lione, Sanky Shao, Jaike Gemini X Moisés, Mollymarker 
X Karim, Los niños de la Yuinta i Kinto Cincomadres. També hi ha 
prevista una exhibició de graffi ti | SA 

.....també és notícia..................................
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RECONEIXEMENT
La montcadenca Maria García recull la Creu de Sant 
Jordi en nom de l’entitat d’afectats per la talidomida
L’Associació de Víctimes de la 
Talidomida (Avite) ha rebut una 
de les Creus de Sant Jordi 2017 
que concedeix la Generalitat en 
reconeixement a la seva lluita en 
defensa dels drets del col·lectiu 
de persones afectades per aquest 
medicament, fabricat per la far-
macèutica alemanya Grünenthal i 
comercialitzat a Espanya als anys 
cinquanta i seixanta com un se-
dant sense efectius nocius. El 
consum de la talidomida per part 
de dones embarassades va cau-
sar greus malformacions als seus 
fi lls i fi lles, que reclamen des de 
fa dècades una reparació pel per-
judici sofert. Una de les persones 
que va recollir el guardó el 3 de 
maig al Palau de la Generalitat va ser la montcadenca María García –a 
l’esquerra de la imatge–, delegada d’Avite a Catalunya, qui ha mani-
festat la seva satisfacció per aquest premi: “Ens encoratja a seguir la 
nostra lluita per reclamar justícia” | LG

La Ribera celebrarà la 
Festa de la Primavera 
el 20 de maig

Força participació a la festa infantil organitzada 
per l’AV de Montcada Nova-Pla d’en Coll

La celebració l’organitza la Taula 
Activa, formada per un grup de 
veïns i veïnes del barri. Sota l’eix 
de la salut, es pretén reactivar la 
participació ciutadana a través de 
l’esport des d’una visió intergene-
racional, intercultural i igualitària. 
Al matí, hi ha prevista una cursa 
popular, que començarà al carrer 
de la Conca, i a la tarda, es farà 
una gimcana esportiva al parc de 
les Aigües. L’objectiu és consolidar 
l’esdeveniment al calendari festiu 
del municipi com una activitat prò-
pia del barri. Les entitats que hi col-
laboren són l’AV de la Ribera, el Pla 
de Desenvolupament Comunitari 
de La Ribera, el Club de Petanca 
de Montcada, el Club Deportivo de 
Ecuavoley, Pak Montcada CC i la 
Comunitat Islàmica | SA
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L’entitat veïnal va organitzar el 7 de maig una festa infantil a la plaça 
Joan Fuster, que va comptar amb una bona afl uència de públic. Els 
infants van passar una bona estona amb els tallers de maquillatge, 
dibuix i pintura, el circuit de karts i els infl ables. També hi va haver 
música i servei de bar | SA 
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Els primers Pressupostos participatius ja estan el marxa. La pre-
sentació de propostes ha fi nalitzat i aquestes s’estan revisant de 
cara al següent pas: la votació. Per primer cop a Montcada i Rei-
xac, la ciutadania decidirà directament el destí de 250.000 euros 
del pressupost d’inversions d’aquest Ajuntament. Donades les 
mancances del nostre municipi en l’àmbit d’inversions i la limitada capacitat econòmica heretada, 
destinar 250.000 euros a Pressupostos Participatius suposa un esforç important, però que creiem 
fermament que s’havia d’enfi lar per convenciment polític i perquè es tractava d’una reivindicació 
històrica del municipi. La ciutadania tenia moltes ganes de participar i així queda demostrat per la 
quantitat de propostes que s’han rebut. Un teixit associatiu viu i massa anys sense poder incidir 
directament en les decisions polítiques del municipi ha fet que rebem una allau de propostes. Per 
tant, podrem escollir entre una àmplia varietat. Els anys d’un Ajuntament opac i tancat a la ciuta-
dania i al teixit associatiu han quedat enrere i estem convertint l’Ajuntament en una administració 
transparent, oberta i governada per la gent que viu al nostre municipi.
A ICV-EUiA creiem en la capacitat del teixit associatiu del nostre municipi per generar activitat, però 
també creiem imprescindible la participació en la presa de decisions, empoderant entitats i veïns, 
tot fent-los partícips i corresponsables de la gestió municipal. No creiem en una participació en la 
vida política limitada a votar cada quatre anys, sinó en una participació política activa durant tot el 
mandat.
Un cop més, veïnes i veïns demostren que si es compta amb elles i ells, responen. Que la ciutadania 
no està només com espectadora del que succeeix a l’Ajuntament, sinó que vol participar i necessita 
eines com és el cas dels Pressupostos Participatius. La nostra coalició, com he comentat abans, té 
la participació ciutadana com un dels eixos principals de la nostra política i s’està demostrant que 
això és compartit per una àmplia part de veïns i veïnes. Celebrem, per tant, la bona acollida entre 
la població d’aquest procés participatiu i animem totes aquelles persones que encara no han entrat 
al web participa.montcada.cat que es registrin i participin en aquest projecte, que és de totes i tots.

Grups municipals
laveu.cat/latevaveu

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als grups municipals, cadascun d’ells disposa d’aquest espai mensual per referir-
se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir 
la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de 
basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confrontació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. 
En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Els pressupostos participatius, en marxa

Óscar Gil

És aquest i no un altre el model de participació del govern muni-
cipal. Tot i que els partits que formen el govern han estat des de 
sempre omplint-se la boca dient que farien processos participa-
tius per a gairebé totes les decisions importants pel municipi, la 
realitat se’ls cau a sobre cada vegada que fan veure que donen 
un pas. Vostès creuen que es pot anomenar procés participatiu al que faran amb els 250.000 
euros que proposen per inversions del pressupost? Doncs, sincerament, nosaltres pensem que 
no. Només 9 dies hàbils per presentar propostes per part dels ciutadans, amb un reglament que 
no deixa gaire clar què faran per triar els projectes. I una altra vegada els hi sentirem dir que el 
temps per fer les coses els ha agafat amb el pas canviat.
Potser aquest govern voldrà fer veure que el canvi de criteri pels espais per a les entitats a l’Espai 
Poblet també ha estat un procés participatiu; en aquesta ocasió participació obligada per la res-
posta de les entitats interessades a formar part de les activitats de la Festa Major, amb les quals ni 
tan sols havien fet la valoració de l’espai de la festa de l’any passat, i amb les que no han comptat 
en cap moment per introduir els canvis a les bases de la convocatòria. Convocatòria que van 
aprovar amb presses el passat 18 d’abril i donant inicialment de temps perquè presentessin els 
projectes fi ns al 2 de maig... També molta i àmplia participació en aquesta ocasió.
I s’emprenyen quan des del PSC els diem que no planifi quen, que no tenen criteri, que fan servir 
el sistema de prova/error sense mesurar les conseqüències de les seves decisions i que, a més, no 
donen explicacions. Però, els hi agradi sentir-ho o no, és obligació nostra com a oposició posar de ma-
nifest que en realitat és això el que estan fent; intenten fer veure que fan participar la ciutadania. Però 
mirin, resulta que per fer reaccionar als demés, primer ha de reaccionar un mateix, i els i les membres 
del govern de la nostra ciutat ni reaccionen ni se’ls espera. Continuen, a punt d’arribar als dos anys 
de mandat, mirant enrere i no endavant, amb la qual cosa la nostra ciutat no guanya, ni avança. La 
ciutadania ja els està dient, facin-s’ho mirar. Ja se n’adona i valora la realitat enfront les utopies que, en 
campanya sonen molt bé, però que vostès des del govern no estant duent a terme.

El ‘postureig’ de la participació utòpica

M. Carmen Porro

Arriba el mes de maig, i amb ell el sol; el bon temps, les 
festes populars, les festes dels barris i totes les activitats 
que al llarg de l’any no s’han pogut fer als carrers del nostre 
poble. Però també ara ja és època on les lligues esportives, 
les competicions de molts nois i noies comencen a fi nalitzar. 
Competicions que fa mesos que van iniciar-se amb molta il-
lusió, amb unes expectatives que a vegades s´han complert, altres no i en altres s´han superat, 
però quasi sempre el resultat és el de menys, el més important és tota aquella quantitat de valors, 
experiències, coneixement i amistats que fan al llarg de tot l´any. A Montcada són milers els nois i 
noies que passejant el nom de la nostra ciutat per tot Catalunya. Milers repartits en moltes disciplines 
tremendament diferents, algunes en equips i altres individuals,  uns en un club altres en altre, però 
tots passejant  el nom de Montcada per tots els pobles que visiten. Ells són els millors ambaixadors 
que Montcada pot tenir, nois i noies, joves amb il·lusió, orgullosos de representar equips de la ciutat, 
amb sacrifi ci, amb responsabilitat, exigents amb ells mateixos, amb ganes de superació i en busca 
de la millora col·lectiva o individual, però sempre amb una mentalitat de millorar. Tots aquest nois 
i noies són un dels grans patrimonis humà de la nostra ciutat. Ells són els que dintre d´uns anys 
construiran la Montcada del futur, i per això tot el que avui veuen, observen, aprenen de tot el seu 
entorn és bàsic per la seva formació personal. Per això també els seus entrenadors, equips tècnics 
han de ser i són un exemple per a ells. A tots plegats només us podem dir que moltes gràcies per 
la feina que feu i als nois i noies, mil gràcies. I com dèiem, ara acaben les competicions i venen les 
festes populars, les fi res, les festes majors i totes les activitats a l´aire lliure. Montcada també té molta 
riquesa en aquest sentit i és gràcies al teixit associatiu i a la gran implicació de la gent amb les seves 
entitats i amb el seu poble. Ara arriba  l´hora de gaudir de totes les activitats que trobarem al carrer en 
els propers caps de setmana. Us convidem a participar, a sortir al carrer i formar part de tota aquesta 
onada de montcadencs i montcadenques que ompliran de ben segur la ciutat d’alegria. Montcada 
,un orgull de ciutat, un orgull de la seva gent, un orgull de les seves entitats, un orgull del seus nois i 
noies... Montcada, un orgull on viure.

Gràcies nois i noies!

Joan Carles Paredes

A principis del 2017 el CIS ens advertia que dos dels princi-
pals problemes percebuts per la ciutadania eren “la corrup-
ció” i “els partits polítics”. Es podria dir que es percep amb 
claredat que totes dues coses tenen una relació profunda, 
que són dues cares de la mateixa moneda. 
Els grans conglomerats empresarials i els aparells dels partits 
han establert una estreta relació de conveniència on, excepte l’interès general, tothom sortia 
guanyant: l’accés trampós a contractes públics, les decisions a mida dels interessos patronals 
i silencis còmplices del món polític eren i són pagats amb fi nançament irregular i portes giratò-
ries. Davant d’això, les persones que intentem construir una altra manera de fer política tenim 
un repte: crear organitzacions polítiques impermeables a ‘la trama’. 
A Montcada vam rebre el passat 10  de maig el TramaBús de Podem per denunciar la corrupció 
com el Cas Mercuri, on l’exalcaldessa Pérez (PSC) va ser condemnada a 7 anys d’inhabilitació 
per prevaricació. A més, gràcies a la investigació que està portant la CUP, estem coneixent 
informació de les despeses de l’exalcalde Arrizabalaga (PSC) i de del seu govern, arribant a 
malbaratar més de 105.000 euros de diners públics en hotels i restaurants, pagant amb la Visa 
municipal durant les vacances o fi ns i tot comprant articles de pesca. És un exemple més de la 
forma de governar dels socioconvergents, actuant d’esquena a la ciutadania i sense reconèixer 
ser els culpables de l’estat actual dels comptes municipals, fent una oposició irresponsable 
entorpint els interessos de la ciutadania, sent la seva única exigència, l’expulsió de Círculo del 
govern per aprovar els pressupostos del 2017. 
Si volem desterrar les pràctiques polítiques anteriors, propícies a l’amiguisme, a les corrupteles 
i al tràfi c d’infl uència, pensem que s’ha de fer des de l’autocrítica dels partits que, com el PSC, 
les han emprat. Així, entonant el “mea culpa” i reconeixent els errors, podrem passar pàgina 
i dirigir-nos cap a noves formes de fer política, on la transparència i el rendiment de comptes 
siguin els valors principals, recuperant així, la confi ança de la ciutadania.

Davant ‘la trama’, mobilització ciutadana

Sergi Martín
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

Vull informar la ciutadania de l’estat de les negociacions pel 
soterrament dedicant, en primer lloc, un record per a les 
168 víctimes de les vies i reconèixer la tasca de la Platafor-
ma PTJST, agraint al seu portaveu sortint la tasca feta fi ns 
ara i desitjant molta sort a l’entrant. Gràcies a la ciutadania, 
la PTJST i a l’actuació dels diversos governs i al consens dels grups municipals hem aconseguit 
encarar la negociació d’aquesta obra transcendent i posar-la en l’agenda política com un proble-
ma que ja hauria d’estar resolt.  
El compromís assumit pel Ministeri de Foment al 2007, vinculant el soterrament al pas de l’Alta 
Velocitat, va anar seguit d’un històric d’incompliments. En la nova etapa de negociació, hem 
hagut de defensar de nou la solució del soterrament com l’única acceptable. Ni passos elevats 
ni passos soterranis resolen els problemes de seguretat, cohesió i mobilitat. A la reunió d’abril 
del 2016 amb la ministra Ana Pastor ho varem deixar ben clar: la singularitat d’una Montcada 
trinxada per les infraestructures exigeix un tracte just. En el debat del fi nançament sempre ho 
hem tingut clar: mentre sigui l’Estat qui te les competències, recapta els nostres impostos i és el 
titular de les infraestructures, és el que ho ha d’assumir. A partir d’aquí, calia revisar els projectes 
inicials i adaptar-los a la realitat actual i, des de l’Ajuntament, així ho vam fer. El canvi de mètode 
constructiu (de tuneladora a trinxera) permet resoldre els impediments tècnics i reduir el cost 
previst de 400 a 200 milions. Una solució tècnica que ha estat valorada i acceptada pel Ministeri 
i Adif, a les reunions mantingudes amb el seu president, acompanyats i recolzats pels represen-
tants de la Generalitat i de l’Ajuntament de Barcelona. La petició de la Generalitat d’incorporar 
una tercera via en tot el tram soterrat ens mostra que el projecte és imprescindible per a Montca-
da però també permet millorar la xarxa de Rodalies de forma global: en servei, en seguretat i en 
fi abilitat. El 18 de maig, tenim una fi ta important amb la lluita pel soterrament. Parlarem de com 
es fa i de quan es pot començar. No ens podem confi ar ni baixar la guàrdia, ja ens han enganyat 
massa cops, però anem pel bon camí i no pararem fi ns assolir el soterrament total!
 

Soterrament total Ja!

Tenemos muchos ejemplos en la vida cotidiana donde 
vemos que los extremos no son buenos, si lo extrapola-
mos a la política sucede exactamente lo mismo, y más si 
cabe en la actual coyuntura que estamos atravesando en 
nuestro país, España. En los dos grandes partidos vemos 
lo que está sucediendo, un Partido Popular acorralado por casos de corrupción con un 
presidente que deja pasar el tiempo sin actuar con fi rmeza contra una lacra que, a día de 
hoy, es la segunda preocupación de los españoles, según la última encuesta del CIS. Por el 
lado socialista estamos viendo la guerra cainita por hacerse con el poder, más preocupados 
de sus luchas internas que de llevar a cabo una oposición responsable, que aporte a la 
ciudadanía. 
Si lo extrapolamos a Montcada i Reixac tanto socialistas como populares buscan el ‘acoso 
y derribo’ del gobierno con la intención de que ‘cuanto peor le vaya a la ciudad, mejor para 
sus intereses’ en lo que viene a ser una irresponsabilidad mayúscula, porque por encima 
de un gobierno están sus ciudadanos, que necesitan ver de sus políticos diálogo, consenso 
y acuerdo para tirar entre todos adelante Montcada i Reixac. En Cs no tenemos ningún 
reparo en llegar a acuerdos con derecha e izquierda, nacimos con el profundo convenci-
miento de ser útiles a los ciudadanos, de que su voto sirviera para cambiar las cosas, para 
cumplir lo que prometimos durante la campaña electoral y afrontar con espíritu dialogante 
y positivo los problemas que nos afectan a todos. La sociedad española valorará como po-
sitivo la aparición de partidos nuevos como el nuestro en la medida que seamos útiles, que 
seamos capaces de ofrecer estabilidad, más allá de autobuses con lemas, de mociones de 
censura sin apoyo y de bravuconadas varias como está haciendo Podemos. Todas las formas 
son respetables, pero estoy convencido de que las soluciones llegarán por el centro, alejados de 
extremos que están a estas alturas ya obsoletos para una sociedad que desea soluciones por 
encima de ‘performances’ que lo único que hacen es desacreditar aún más la política.

La solución llega por el centro

David Gerbolés

Desde el Partido Popular hemos desplegado una campaña 
a pie de calle con el objetivo de explicar directamente a los 
catalanes las inversiones para Catalunya previstas en unos 
presupuestos del Estado para 2017 con sensibilidad catalana. 
A pesar del mantra de los independentistas sobre “España 
nos roba”, se demuestra claramente cómo el gobierno de Es-
paña invierte en Catalunya y trabaja por y para los catalanes. Como esos separatistas se han 
dedicado a tirar por el suelo y a menospreciar todo el esfuerzo inversor del gobierno español, el 
PP tenemos que hacer un sobreesfuerzo para explicarlo que el que haríamos en condiciones 
normales. En este sentido, el Presidente de ADIF anunció hace pocos días que el tan ansiado 
soterramiento de la línea R2 en Montcada será una realidad en un período de tiempo relati-
vo. Magnífi ca noticia que deja con menos argumentos todavía a aquellos que continuamente 
acusan al gobierno español de no invertir en Catalunya. Se demuestra una vez más cómo se 
consiguen más cosas cuando vamos todos de la mano: Estado, Generalitat y ayuntamiento. 
Porque juntos sumamos a pesar de lo que los rupturistas intenten hacernos creer. Y por cierto, 
esta gran inversión para nuestra ciudad será fruto de nuestro fi rme compromiso con Montcada 
i Reixac porque mientras lo prometen y lo incumplen los socialistas, lo ejecutan los populares. 
Siempre ha sido así, ellos destruyen y nosotros construimos.
Pero volviendo a la actualidad catalana: esos separatistas que se burlan de los que defende-
mos la ilegalidad de un referéndum de secesión y de las instituciones democráticas cuando 
publican que compran urnas para procesos electorales, mientras dicen que son para un refe-
réndum ilegal: en Catalunya hemos votado cuatro veces en los últimos dos años, sin necesidad 
de comprar urnas, porque ya las tenemos, porque ya somos libres, porque tenemos y defen-
demos la democracia que nos garantiza la Constitución española y el Estatut de Catalunya. No 
es necesario comprar nuevas urnas, ya las tenemos y las queremos seguir utilizando, eso sí 
cuanto antes para echar a aquellos que parece que quieren convertir nuestra Catalunya en el 
país de “viva la madre superiora”.

El soterramiento, más cerca que nunca

Eva García

Montcada del revés és la materialització d’una declaració d’in-
tencions: aixecar catifes, ser transparent amb el veïnat i com-
plir amb un dels compromisos electorals de la CUP Montcada 
i Reixac, Capgirar Montcada. Aquest projecte s’ha anat ges-
tant en els darrers 18 mesos, tot i que els fets que s’explicaran 
al bloc es remunten a més anys enrere. Fa un any la CUP Mont-
cada i Reixac destapava les adjudicacions per valor de 7 milions d’euros a l’empresa INIPRO 
i a les seves fi lials durant el mandat socioconvergent. Calia fer un pas més enllà i d’aquesta 
necessitat d’explicar que no tot es va fer tant bé com diu el César Arrizabalaga, naixia aquest 
projecte d’investigació.
Hem vist els darrers anys, electes i funcionaris passejant pels jutjats, altres eren assenyalats pel 
boca orella com a autors o còmplices necessaris de males praxis. Sabem que és una feina difícil 
i lenta, i que costarà recollir i analitzar tota la documentació. Els veïns i veïnes de Montcada es 
mereixen saber aquelles coses que no els han explicat o directament han amagat durant anys. 
Perquè explicar-ho i posar llum a les ombres és la millor garantia de no repetició. En les darreres 
setmanes la CUP ha anat fent públics els abusos comesos amb la Visa d’alcaldia per part de 
l’exalcalde César Arrizabalaga (PSC): àpats, viatges, aparells electrònics o canyes de pescar fi ns 
a sumar 105.000 euros, 6.000 dels quals resten sense justifi car i en desconeixem perquè van 
servir. A ‘Montcada del revés’ no només parlarem de corrupció; en moltes ocasions determina-
des formes de fer són legals, però del tot reprovables per aquells que pensem que els diners 
públics són sagrats i s’han de gastar d’una forma immaculada. Transparència, medi ambient, 
contractació pública, requalifi cacions urbanístiques o corrupció són algunes de temàtiques que 
anirem tractant. En els propers dies ens aproparem a la Fiscalia Anticorrupció per aportar tota la 
documentació relativa a l’ús i l’abús de la Visa d’Alcaldia. Sabem que una part dels possibles fets 
delictius ja estan prescrits, altres encara no, en tot cas que sigui la Fiscalia la que ho dictamini. 
No en deixarem passar ni una! Us convidem a que visiteu montcadadelreves.cat on trobareu 
una feina analítica, periodística i rigorosa sobre com de malalment es gestionava el nostre poble.

Montcada del revés.cat

Gonzalo Garcia

Jordi Sánchez
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Carta abierta al gobierno
Me gustaría que el gobierno munici-
pal me explicase qué entiende por 
luchar u oponerse a las graves conse-
cuencias que incinerar residuos en la 
cementera tiene para nuestra salud. 
Hace aproximadamente un año que 
la Plataforma Antiincineración, junto 
a la AV de Can Sant Joan, tuvimos 
una larga reunión con el nuevo Ayun-
tamiento y, entre otros acuerdos, éste 
se comprometió a controlar los cami-
ones que entran y salen de la cemen-
tera, a vigilar las cargas y a no dejar 
pasar a los que llevasen residuos a 
quemar, puesto que el Tribunal Su-
premo le negó a la fábrica el permiso 
medioambiental.
También se comprometió a estudiar 
la propaganda de la cementera en 
los campos de futbol, ya que son 
municipales, y en La Veu. Pero hasta 
hoy no hemos visto ningún resultado, 
solo buenas palabras. Lo que sí que 
hemos visto ha sido un trato de favor 
hacia la cementera. Se le ha cedido 

el Auditori para que celebre los 100 
años que lleva envenenándonos; pa-
trocinó el calendario municipal del 
2016 y sigue anunciado sus “maravi-
llas” en La Veu y en su anuario.
Mi conclusión es que ustedes nos dan 
más de lo mismo que nos dieron los 
anteriores gobiernos, con una sola ex-
cepción, que ellos, por lo menos, nos 
decían que amaban a la cementera. 
Personalmente puedo entender su 
postura pero nunca compartirla, por-
que no olvidaré jamás que sus partidos 
(a excepción de Circulo que no existía), 
votaron en el Parlament de Catalunya 
a favor de la incineración en cemente-
ras. Espero que el pueblo de Montcada 
y sobre todo las miles de familias que 
padecen graves enfermedades causa-
das por esa industria, sepan premiar 
como se merece el celo político de este 
gobierno en defensa de nuestra salud. 
¡La incineración es cáncer, muerte y 
corrupción!                             

Manolo Gómez                                      
Can Sant Joan

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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La propera edició de 
‘La Veu’, el 26 de maig

>Editorial
Bones vibracions

L’experiència ens demostra 
que no es pot dir blat fi ns que 
no és al sac i ben lligat, però 
és obvi que després d’anys 
d’estancament sembla que 
el tren del soterrament podria 
abandonar la via morta en 
què va quedar aparcat amb 
l’inici de la crisi econòmica. 
Després de l’última troba-
da amb Adif –la primera en 
molts anys feta a Montcada– 
el motor del comboi s’ha tor-
nat a engegar i tot fa indicar 
que hi ha una bona predispo-
sició per part del Ministeri a 
dur a terme el projecte.
D’entrada, el diferent taran-
nà del nou president d’Adif, 
Juan Bravo, molt més cordi-
al que el del seu antecessor, 
obre la porta a un canvi de 
relacions amb l’Ajuntament. 
Tant de bo això es tradueixi en 
què l’Administrador d’Infraes-
tructures Ferroviàries comenci 
a atendre les reclamacions del 
municipi amb el respecte que 
es mereixen.

anuncis gratuïts                              
Tel. 935 726 474   
ae: som@laveu.cat        

Oferta laboral. Personal per treballar 
a 2 casetes de petards a Montcada 
del 15 al 23 de juny. Requisits: Major 
d’edat. Estudis mínims ESO/Batxillerat. 
Alquiler. Plaza de garaje en av. 
Riera Sant Cugat, frente al INS La 
Ferreria. Tel. 650 921 166.
Oferta laboral. Personal para em-
presa de limpieza. Fax 937315794 
email: mesnet@mesnet.cat. 
Clases. De alemán, particulares. 
Tel. 610 392 086.
Se ofrece. Refl exologia podal, para 
dolores de todo tipo. Atención en do-
micilios. Kesia Silva. Tel. 602 560 530. 
Se busca. Músicos para hacer par-
tituras de letras de canciones. Tel. 
635 48 23 57.
Se hacen. Trabajos de albañilería, 
pintura y fontanería a precios eco-
nómicos. Tel.  608 869 448
Alquiler. Local de 84 m2 en Font 
Pudenta, soleado y con patio. Buen 
precio. Urge. Tel. 607 256 454. 
Venda. Pis, de l’any 2007, a la Font 
Pudenta. 2 hab. + despatx. Preu: 
140.000 euros. Tel. 696 130 783.

Marxa a Montserrat
Després del parèntesi de l’any pas-
sat, El Cim va dur a terme el 6 de 
maig la 32a edició de la Marxa a Peu 
a Montserrat amb un total de 150 
participants i un recorregut de 53 
km. La valoració és altament positiva i 
és que, més enllà d’haver possibilitat 
el manteniment d’aquesta caminada 
tradicional, amb l’edició d’enguany 
s’ha innovat el recorregut i s’han re-
forçat els avituallaments, novetats va-
lorades positivament pels caminants.
Pel que fa al recorregut, amb menys 
asfalt i més tram muntanyenc, s’ha 
evitat el pas per l’interior d’algunes 
poblacions, sempre més feixuc, i 
s’ha enllaçat amb la ruta històrica 
que prové de la muntanya de Sant 
Llorenç de Munt (la Mola). Certament 
això ha fet que el desnivell fos en-
guany un pèl més exigent i, si bé es 
valorarà la possibilitat de refer algun 
tram en pròximes edicions, aquesta 
circumstància ja és volguda dins de 
les innovacions que planteja la nova 

organització de la Marxa. Quant als 
avituallaments, s’han reforçat al llarg 
del recorregut i han inclòs el sopar per 
a tots els participants. Volem agrair 
públicament la participació del CEAV 
(Centre Espeleològic Alpí Vallesà) en 
l’organització del que es va fer a la 
Casa Nova de l’Obac.
En successives edicions volem aug-
mentar el nombre de participants 
(que creiem que ha disminuït a causa 
de la interrupció de la passada edició 
i a l’excés d’oferta d’aquest tipus de 
caminades) si bé ja es preveu fer-ho 
amb limitació de número.
També volem agrair la tasca dels col.
laboradors (gent de controls i d’as-
sistència i massatgista); la implicació 
dels Castellers de Montcada, dels an-
tics membres de la organització de la 
Caminada i de l’Ajuntament de Mont-
cada i l’IME i, sobretot, un agraïment 
especial a tots els participants a la 
Marxa.                             

Junta El Cim    
Montcada
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PÀG. 17

MAS RAMPINYO
Èxit de la Festa Major del barri, que es va 
celebrar del 28 d’abril a l’1 de maig

“El canvi d’ubicació al pavelló 
Miquel Poblet ha estat molt 
positiu ja que la possibilitat de 
comptar amb vestidors facilita 
la feina als grups de ball i de 
dansa i les graderies milloren 
la visibilitat del públic”, ha 
manifestat la regidora de Cultu-
ra i Patrimoni, Mónica Martínez 
(ICV-EUiA), fent balanç del Dia 
de la Dansa 2017, celebrat el 6 de 
maig. Tradicionalment, el festival 
es feia a la plaça Joanot Martorell, 
un espai a l’aire lliure supeditat a 
les condicions metereològiques. 
De fet, l’any passat, el Dia de la 
Dansa no es va celebrar a causa 
de la previsió de pluja.

Participants. Una dotzena de 
grups van exhibir les seves coreo-
grafi es en una gran tarima habili-
tada al centre de la pista. Hi van 
prendre part Alma Flamenca, el 
grup de dansa oriental de Terra 
Nostra, les associacions de gent 
gran Casa de la Mina i Parc Sal-
vador Allende, el grup de ballet i 
jazz Susana Arévalo, el Club de 
Ball Esportiu Endansa, Mayna,  
i les escoles de dansa Grisdance, 
Eva Nieto, Cirqs Dance Studio i 
Jym’s. Com a novetat, al matí es 
va celebrar també al pavelló una 
masterclass de zumba, a càrrec 
de les diferents escoles de dansa 
del municipi, que va tenir una 
molt bona acollida. 

Laura Grau | Redacció

El pavelló Miquel Poblet esdevé una 
bona alternativa per a les actuacions
Els ballarins van poder disposar de vestidors i el públic va gaudir d’una millor visibilitat des de les grades

DIA DE LA DANSA Les entitats 
no hauran de 
pagar cap taxa 
a l’Espai Poblet

El Grup de ballet de Susana Arévalo de La Unió durant la seva actuació al centre de la pista del pavelló Miquel Poblet
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Finalment, l’Ajuntament no 
cobrarà cap taxa a les entitats 
que participin a l’Espai Poblet. 
“S’atenen d’aquesta manera 
les demandes que les entitats i 
els grups polítics de l’oposició 
van fer durant el darrer Ple 
d’abril”, diu el comunicat de 
premsa que va fer la Regidoria 
de Cultura i Patrimoni l’endemà 
de la sessió plenària. La princi-
pal crítica va ser que la decisió 
d’aplicar la taxa es prengués de 
forma unilateral i sense comp-
tar amb l’opinió dels col·lectius 
que hi participen. A més, la 
CUP també va qüestio nar el 
funciona ment actual de l’espai, 
“on les entitats han passat de 
ser gestores culturals a fer de 
cambreres”, reclamant la recu-
peració de la fi losofi a inicial del 
projecte nascut al 2009 com un 
espai d’autogestió. 

Valoració. Les entitats han mani-
festat la seva satisfacció perquè 
l’Ajuntament reconsiderés la 
decisió de cobrar la taxa i am-
pliés el termini per presentar sol-
licituds. També valoren positiva-
ment “la disposició a debatre 
canvis en certs aspectes de les 
bases”, alguns dels quals van ser 
discutits a la reunió feta el 4 de 
maig a la Casa de la Vila amb 
motiu del sorteig de les 12 para-
des entre les 15 entitats interes-
sades, sorteig que no va ser ne-
cessari ja que es va acordar una 
nova distribució de l’espai que 
donés cabuda a totes elles | LGMonitors de les escoles de dansa locals van impartir les sessions de zumba per a totes les edats que es van fer en el marc del Dia de la Dansa
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Amb motiu del 75è aniversari de 
la mort de Miguel Hernández, el 
grup Dèria Teatre va estrenar el 
5 de maig un emotiu espectacle 
que repassa a través de poemes, 
imatges i música la vida i l’obra 
del poeta alacantí. Els diners re-
collits amb la representació, prop 
de 300 euros, s’han lliurat a l’ong 
Montcada Solidària. L’obra esta-
va inclosa al cicle Poeticae que or-
ganitza la Regidoria de Cultura i 

Patrimoni i que va fi nalitzar el 7 
de maig a la Casa de les Aigües 
amb un recital a càrrec del Grup 
7 de Cors, titulat ‘Contrapunt’.

Petit Poeticae. El jurat de la sise-
na edició del concurs de poesia 
escrita per infants va atorgar els 
primers premis als poemes ‘El 
rap’ d’Izan Drago –categoria A– i 
‘L’època medieval’, d’Alba Maldo-
nado –categoria B. El jurat també 
va atorgar diferents accèssits a Biel 

Baldó, Emma Massana, Ainhoa 
Rodríguez i Ancuta Constantin. El 
veredicte es va fallar el 5 de maig 
a la Biblioteca Elisenda en un acte 
amenitzat per alumnes de les Aules 
de Teatre i de Música. El jurat, del 
qual forma part la poetessa Elisa 
Riera, ha destacat l’elevada parti-
cipació, 175 treballs, i la presència 
d’acròstics i poemes visuals “que 
són fruit dels tallers que s’han 
rea litzat en els darrers anys a les 
escoles en el marc del Poeticae”. 

Dèria Teatre rememora la fi gura 
i l’obra del poeta Miguel Hernández
La temporada poètica va fi nalitzar amb un recital a càrrec del Grup 7 de Cors
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Laura Grau | Montcada

8È POETICAE
LITERATURA 
L’escriptora Empar Moliner parla de llibres, cinema, 
música i cuina a la biblioteca de Can Sant Joan

TEATRE
Climent Sensada participa com actor a l’espectacle 
‘Adam i Eva’ del director masnoví Iago Pericot

FONT PUDENTA-MUNTANYETA
L’AV prepara la festa major, del 26 al 28 de maig

Amb la vehemència i la ironia que caracteritzen les seves 
intervencions  televisives, l’escriptora Empar Moliner va parlar de 
llibres, cinema, música i gastronomia a la xerrada-col·loqui que va 
fer el 27 d’abril a la Biblioteca de Can Sant Joan davant d’una qua-
rantena d’alumnes de l’Escola d’Adults i lectors del Club de Lectu-
ra. L’autora de llibre de contes ‘Tot això ho faig perquè tinc molta 
por’, premi Mercè Rodoreda 2015,  va reconèixer que l’escriptura 
és per a ella una forma de conjurar “les coses que tinc por que em 
passin”. A petició del públic, va recomanar algunes novel·les com 
‘Mi hermosa lavandería’, de Hanif Kureishi, i ‘El que queda del dia’, 
de Kazuo Ishiguro, ambdues portades a la gran pantalla | LG

Més conegut a Montcada per la 
seva faceta de director i progra-
mador d’espectacles, Climent 
Sensada puja als escenaris com 
a actor per interpretar un dels 
papers de l’obra ‘Adam i Eva’, 
del director masnoví Iago Pericot, 
que proposa una refl exió sobre 
l’status quo (social, econòmic, 
polític...) i sobre la funció de l’art 
en la societat. Ambientada en un 
museu on s’exposen els nusos 
d’Adam i Eva’ d’Albrecht Dürer, l’obra arrenca quan els dos perso-
natges bíblics s’escapen de la pintura i descobreixen el món que els 
envolta a través de les pantalles. Un tercer personatge, encarnat per 
Sensada (a la foto, caracteritzat), donarà un gir inesperat a la història. 
L’espectacle s’estrenarà el 17 de maig a la sala Fregoli de La Seca 
Espai Brossa de Barcelona (20h), on estarà fi ns al 18 de juny | LG

L’entitat de la Font Pudenta-Muntanyeta ultima els preparatius de la 
seva festa anual que inclourà pallassos, jocs infl ables, un futbolí humà, 
sevillanes, l’actuació del grup de fl amenc Manigua, havaneres amb 
L’Espingari, una festa Holi i una cercavila a càrrec de la Colla Mitjana 
de Gegants i els Capgrossos. Una de les novetats serà l’organització 
d’un festival on qui vulgui podrà mostrar el seu talent a l’escenari | LR
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D’esquerra a dreta, David Velasco, Begoña Mínguez, Ramon Bueno –director de l’espectacle– i Maria Sánchez, en una escena del muntatge

Els premiats del Petit Poeticae amb la regidora Mónica Martínez Recital poètic ‘Contrapunt’ del Grup 7 de Cors fet a la Casa de les Aigües
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El programa consolida 
nous escenaris a Mas 
Duran i al Pla d’en Coll
La matinal de l’1 de maig va ser la jornada més participativa

FESTA MAJOR DE MAS RAMPINYO

Mas Rampinyo va viure del 28 
d’abril a l’1 de maig la seva Fes-
ta Major, marcada per l’elevada 
participació. Un any més, la co-
missió de festes va traspassar els 
límits del barri, apostant per fer 
algunes activitats del programa a 
Mas Duran i Montcada Nova-Pla 
d’en Coll.  Per exemple, el passat-
ge Felip Pedrell va ser l’escenari 
del vermut musical del dissabte 
al matí amb el grup Sidral Brass 
Band. A la plaça Joan Fuster tam-
bé es van programar actes com 
la masterclass de zumba, però la 
pluja va obligar a traslladar-la a 
la pista coberta de l’escola Elvira 
Cuyàs. El president de La Unió, 
Jordi Escrigas, ha destacat la col-
laboració de l’AV de Montcada 
Nova-Pla d’en Coll, que va or-
ganitzar una xocolatada. “Ens 
agrada incorporar nous col-
laboradors perquè la festa sigui 
el màxim de participativa”, ha 

afegit Escrigas, qui es mostra sa-
tisfet de la resposta del públic a 
la majoria d’actes. A la cercavila 
tradicional, la Colla de Gegants 
i Capgrossos va estar acompa-
nyada de la Colla Bastonera de 
Montserratí que, provinent d’Es-
parraguera, va recordar els balls 
de cintes i de bastons que en èpo-
ques anteriors feia l’Esbart Dan-
saire de La Unió.
La matinal de l’1 de maig a 
l’avinguda Catalunya va ser una 
de les propostes més multitudi-
nàries, amb puntaires, bàsquet, 
jocs i l’actuació dels Castellers 
de Montcada i Reixac i els Passa-
dors de Sant Adrià, marcada per 
la inesperada caiguda d’un castell 
3d6 de la colla local, en què dos 
castellers van resultar contusio-
nats lleus. L’espectacle ‘Vibra’ al 
Teatre Municipal va atraure 300 
persones, que van gaudir de les 
coreografi es de Brodas Bros i la 
percussió de Brincadeira.

Laura Grau | Mas Rampinyo
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La Colla Bastonera de Montserratí va participar a la Cercavila de Gegants L’espectacle ‘Vibra’ va entusiasmar el públic del Teatre Municipal
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El xouman Pep Callau va animar la matinal de l’1 de maig, que va comptar amb l’actuació dels Castellers de Montcada i els Passadors de Sant Adrià
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L’Espingari presentarà el disc 
del seu 35è aniversari el 14 de 
maig al Teatre Municipal (19h). 
Es tracta del desè enregistrament 
de la formació que porta per títol 
‘Havanera estimada’, tema com-
posat per un dels tres membres 
del grup, Pere Ferrer, que l’any 
2015 va guanyar el 7è concurs de 
composició d’havaneres de Ca-
talunya Vila de Sant Pol de Mar. 
La banda comptarà amb la col-
laboració de corals de Montcada 
per interpretar conjuntament 
tres cançons: ‘Torrevieja’, de 
Ricardo Sánchez Lafuente, amb 
la Coral Mare de Déu del Turó; 
‘Tornaré’, de José Luis Ortega 
Monasterio, amb la Coral Gi-
ravolt, i ‘Allà en La Habana’, de 
León Montero i J. Martín Do-
mingo, amb la Coral del Casal 
de Gent Gran Salvador Allende. 

Orígens. El grup va néixer l’any 
1982, apadrinat per la cantant 
Núria Feliu, i aviat es va fer un 
nom en el món de les havaneres, 

creant un estil propi i reconeixi-
ble, ja que no només interpretava 
els temes tradicio nals del gènere, 
sinó també de més moderns i 
de creació pròpia, amb ritmes 
mediterranis. En la seva llarga 
trajectòria ha participat en mul-
titud de mostres d’havaneres als 
Països Catalans, al País Basc 
i a diferents ciutats europees. 
També va actuar a Veneçuela i a 
Cuba als anys noranta com em-
baixador de la cultura catalana. 
“La nostra màxima aspiració 

quan actuem a l’escenari o a 
les tavernes és connectar amb 
el públic i crec que ho aconse-
guim”, assenyala un dels funda-
dors del grup, Joan Perarnau. 
Per dissenyar la portada del nou 
disc, la banda ha comptat amb 
la col·laboració del pintor mont-
cadenc Vicenç Pastor, alumne 
de La Taca. L’entrada al concert 
és gratuïta, però cal recollir les 
invitacions a l’Auditori o, el ma-
teix dia, a la taquilla del Teatre 
Municipal.

Laura Grau | Redacció

Pere Ferrer, Joan Perarnau i Ricard Perarnau, actuant a la Festa Major del 2016

35È ANIVERSARI

L’Espingari publica els temes més 
emblemàtics de la seva trajectòria
La presentació del cedè ‘Havanera estimada’ tindrà lloc el 14 de maig al Teatre Municipal
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El grup TEA345 va estrenar el 29 
d’abril a La Unió, dintre de la Fes-
ta Major de Mas Rampinyo, l’es-
pectacle ‘Yerma’, de Federico Gar-
cía Lorca, sota la direcció d’Albert 
Arévalo. No és la primera vegada 
que la companyia representa un 
espectacle en llengua castellana, 
però sí la primera que ho fa a peu 
d’escenari. “A ‘Yerma’, fem un 
pas endavant i actuem a nivell 
de terra, traspassant la quarta 
paret i apropant-nos al públic”, 
ha explicat Arévalo, qui destaca 

la força del text de Lorca, que 
aborda la situació d’una dona que 
no pot veure realitzat el desig de 
ser mare en una societat rural on 
aquest és el principal rol femení. 
Més de 200 persones van assistir 
a les dues funcions  de l’obra, ca-
racteritzada per les bones inter-
pretacions i una escenografi a sò-
bria i elegant, en què destaca una 
estructura construïda amb palets 
que compleix diferents funcions, 
des d’un tablao fl amenc, uns sa-
farejos i un altar fi ns a un pas de 
processó de Setmana Santa.  
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TEATRE

Tea345 fa una atrevida 
aposta formal a ‘Yerma’
El grup va representar la tragèdia lorquiana a peu d’escenari

Laura Grau | Mas Rampinyo

Jordi Escrigas i Meritxell Morató en una de les escenes de ‘Yerma’, estrenada a La Unió

L’Albert no pot pujar a l’avió perquè el control de passatgers 
detecta que al seu carnet d’identitat hi fi gura un nom femení 
i la fotografi a d’una noia. Aquest és el punt de partida de 
‘Limbo’, un espectacle multidisciplinar, amb música en di-
recte i dansa, de la companyia Les Impuxibles que es podrà 
veure el 19 de maig al Kursaal (22h). L’obra la protagonitza 
l’actriu  i cantant Mario na Castillo (a la foto), que ha prota-
gonitzat musicals de gran format com ‘Mamma Mia’ o ‘Cop 
de rock’, de Dagoll Dagom. L’espectacle s’emmarca en els 
actes del Dia Internacional contra l’Homofòbia, la Transfòbia 
i la Bifòbia que organitza la Regidoria de Polítiques d’Igualtat 
i refl exiona sobre la situa ció de les persones que s’identifi -
quen amb un gènere diferent del que determina el seu cos. 
Les entrades anticipades es poden comprar al preu de 8 
euros al web mirteatres.cat | LG
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El muntatge de dansa i teatre ‘Limbo’ 
refl exiona sobre la identitat de gènere

Gots, culleres, plats, cafeteres, 
fruites i gelats són alguns dels ele-
ments relacionats amb la cuina 
que han pintat els alumnes dels 
cursos infantils de l’Escola d’Art 
La Taca com a treball de fi  de 
curs. La mostra, titulada ‘Pintors 
a la cuina’, romandrà exposada al 
Kursaal fi ns al 23 de maig. El di-
rector del centre, Maese Pérez, va 
elogiar l’esforç i la gran diversitat 
de formes i colors escollides pels 
alumnes per representar el món 

de la cuina. “Vam treballar a 
partir de fotografi es d’objectes 
que cada nen va triar i va tras-
lladar a la tela amb a la seva 
manera”, va explicar l’artista. 
L’alcaldessa Laura Campos i la 
regidora de Cultura i Patrimo-
ni, Mónica Martínez –ambdues 
d’ICV-EUiA– també van felicitar 
els nens per la seva creativitat i a 
les famílies per apostar per l’edu-
cació artística.  El 24 de maig es 
farà la inauguració de la mostra 
dels adults (19.30h).

KURSAAL

Els infants de La Taca fan 
de ‘pintors a la cuina’ 
El 24 de maig s’inaugurarà l’exposició dels alumnes adults

Laura Grau | Can Sant Joan
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Dues alumnes de l’Escola d’Art La Taca observen les creacions dels seus companys al Kursaal
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12 l divendres
Acte. Homenatge a Sebastià Heredia, 
Fill Adoptiu de Montcada i Reixac. Hora: 
19h. Lloc: Kursaal.

13 l dissabte
Medi Ambient. Jornada de neteja del riu 
Ripoll. Hora: 10h. Lloc: Davant del col-
legi La Salle Montcada.

Teatre. ‘Autoretrato de un joven capita-
lista español’, d’Alberto San Juan. Hora: 
22h. Lloc: Teatre Municipal.

14 l diumenge
Concurs. 36a Festa de la Rosa, amb 
tallers infantils i sardanes. Hora: 11h. 
Lloc: Plaça del Poble de Terra Nostra.

Concert. L’Espingari presenta el disc 
del 35è aniversari ‘Havanera estimada’. 
Hora: 19h. Lloc: Teatre Municipal.

15 l dilluns
Taller. Sobre cuina saludable per a ma-
jors de 60 anys a càrrec d’Àngels Pun-
tas. Hora: 17h. Lloc: Centre Cívic La 
Ribera.

16 l dimarts
Poeticae. Joc literari amb motiu de la 
presentació del llibre de fantasia ‘Bestia-
ri’. Hora: 19h. Lloc: Biblioteca Elisenda.

Xerrada. ‘Les persones LGTBI als camps 
de concentració nazis’, a càrrec de Da-
vid Serrano, professor de la Universitat 
Ramon Llull. Hora: 19h. Lloc: Fundació 
Cultural Montcada.

17 l dimecres
Taller. Cuina amb productes de Comerç 
Just. Hora: 18h. Lloc: Centre Cívic Can 
Cuiàs.

Xerrada. ‘De la infància a l’adolescèn-
cia’, a càrrec d’Albert Muntaner i Anna 
Solano. Hora: 18h. Lloc: La Salle Mont-
cada. Organitza: Fampa.

18 l dijous
Literatura. Presentació de ‘La casa de la 
colina’, de Paco Soriano. Hora: 19.30h. 
Lloc: Cafè Colon.

19 l divendres
Presentació. Del programa de la Festa 

Major 2017. Hora: 18h. Lloc:  Auditori 
Municipal.

Teatre. ‘Limbo’, de la Cia. Les Impuxi-
bles. Hora: 22h. Lloc: Kursaal. Preu: 8 
euros anticipada/10 a taquilla.

20 l dissabte
Visita. Entorn Natural i Agroforestal Pla 
de Reixac. Hora: 9h. Lloc: Parc de la 
Llacuna. Organitza: Taula de Medi Am-
bient de Montcada i Reixac.

Dansa. Festival del 10è aniversari del 
Grup de Dansa Oriental de Terra Nostra. 
Hora: 19h. Lloc: Casino de Terra Nostra. 
Preu: 2 euros (recaptació per a Montca-
da Solidària)

Visita. Viu la Nit dels Museus a la Casa 
de les Aigües amb una visita teatralitza-
da. Hora: 21.30h.  

24 l dimecres
Festa. Lliurament de premis del concurs 
Mir@llibres. Hora: 18h. Lloc: Biblioteca 
Elisenda.

Reunió. Monogràfi c sobre el Bosc d’en 
Vilaró. Hora: 19h. Lloc: Auditori. 

Inauguració. Mostra dels alumnes adults 
de La Taca. Hora: 19.30h. Kursaal.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

12 13 14

19 20 2116 17 1815
J.Relat Rivas RivasEl Punt Recasens V.NietoR.Miró

J.Vila

C.Pardo M.Guix R.MiróJ.Vila

24 2625

C.Pardo C.Pardo

27 28

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
El Punt, pg Sant Jordi, 5

22 23
El Punt Recasens Recasens

20 DE MAIG, 9 H
PARC DE LA LLACUNA DE MAS DURAN

VISITA DE LA TAULA DE MEDI AMBIENT
Portes al Parc de l’entorn natural 
i agroforestal Pla de Reixac

Agenda

      maig
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Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. 

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h. 

EXPOSICIÓ
PREMI DE PINTURA 
I CARTELLS DE FESTA MAJOR 2017
Del 16 de maig a l’11 de juny

EXPOSICIÓ

PINTORS A LA CUINA

Alumnes de l’Escola 
d’Art La Taca
Fins al 2 de juny

EXPOSICIÓ
TERRA I AIRE
del Taller d’art 
Tot & Més
23 de maig, 19.30h
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TAEKWONDO
El Club Lee Young torna del 
Campionat d’Europa de Grècia amb 
una medalla d’or i dues d’argent

Alberto González (CA La 
Bañeza) i Laia Andreu (CA Gra-
nollers) es van proclamar el 30 
d’abril campions d’Europa de 
Curses de Muntanya de Vete-
rans després de guanyar la prova 
de 13,4 quilòmetres que es va dis-
putar en un circuit de la Serrala-
da de Marina coincidint amb la 
5a Montescatano que organitza 
la Joventut Atlètica Montcada. 
González, de 37 anys i de la ca-
tegoria M-35, va fer un temps 
de 54 minuts i 11 segons i va 
creuar el primer la línea de meta 
per davant dels també espanyols 
Ignacio Cardona (M-40, 54’25”) 
i Juan Matías Ojeda (M-40, 
54’53”). L’atleta lleonès, vigent 
subcampió d’Espanya de Cros 
de la seva categoria, es mostrava 
satisfet per la victòria en el seu 
debut al Campionat d’Europa de 
Veterans, defi nint el circuit com 
un “recorregut preciós amb 
constants pujades i baixades”. 
A la categoria femenina, Laia 
Andreu, de 37 anys i que també 
debutava en aquesta competició, 
va fer un temps d’1 hora i 8 se-
gons, superant la polonesa Edyta 
Lewnandoska (M-35, 1h 04’ 49”) 
i l’espanyola María José de Toro 
(1h 05’ 08”). L’atleta de Vic, que 
ha estat campiona de Catalunya 
de Cros i va ser tercera al Cam-
pionat d’Espanya al 2014, tam-
bé va elogiar un circuit “tècnic 

que estava molt ben marcat”. 
El 6è Campionat d’Europa de 
Curses de Muntanya de Vete-
rans, que va ser organitzat per 
la JAM amb la col·laboració de 
la Federació Espanyola d’Atletis-
me, l’European Master Athletics 
i l’Ajuntament, va comptar amb 
la participació de 190 atletes que 
provenien de 13 països diferents: 
Espanya –que participava amb la 
delegació més nombrosa i que va 
copar la majoria dels podis a les 
diferents categories–, Portugal, 
França, Gran Bretanya, Grècia, 
Itàlia, Romania, Alemanya, Ho-
landa, Suècia, Ucraïna, Polònia i 
Irlanda.

Elogis. Ildefons Teruel, president 
de la JAM, va fer una valoració 
molt positiva de la matinal d’at-
letisme, tant pel nivell dels atletes 
inscrits com per la manca d’in-
cidents durant tot el recorregut: 
“Aquesta ha estat la millor de 
totes les edicions de la Montes-
catano. No hem parat de rebre  
elogis pel circuit i l’organitza-
ció, tant dels participants com 
dels responsables federatius”. 
Cara a la propera edició, la JAM 
pretén que la prova entri al calen-
dari de la FEEC. Un dels seus 
jutges va homologar el circuit i, si 
s’acaba incorporant, s’hauran de 
fer algunes modifi cacions en el 
traçat actual per fer-la una mica 
més exigent.

ATLETISME DE MUNTANYA

Gran nivell esportiu entre els participants a les tres curses que es van disputar el 30 d’abril a la Serralada de Marina

El Campionat d’Europa de veterans permet 
gaudir de la millor edició de la Montescatano 
Rafa Jiménez | Montcada

Moment de la sortida del Campionat d’Europa de Curses de Muntanya de Veterans amb Alberto González, guanyador de la prova, a la part esquerra
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 Quarta victòria de Carlos Cera a casa
Les dues curses de la Montesca-
tano van comptar amb una par-
ticipació de 400 atletes, el límit 
que havia marcat l’organització. El 
montcadenc Carlos Cera –a la foto– 
va guanyar la de 21,7 km amb un 
temps d’1h 41’ 41” que li va per-
metre aconseguir el quart títol en 
aquesta competició. Enguany, i 
sense el campionat de Catalunya 
en joc, el montcadenc va tornar a 
la seva distància preferida dels 20 

km i va gaudir, segons va declarar, 
d’un circuit “divertit, tècnic i molt 
dur, que demostra que aquí tam-
bé es poden fer curses exigents 
de muntanya”. El proper repte de 
Cera és disputar el Campionat de 
Catalunya de Muntanya de la FEEC 
que se celebrarà al setembre a 
Vilassar de Mar. Francesc Galera 
(MR Berguedà) va ser el millor de 
la cursa curta, de 13,4 km, amb un 
temps de 58’23” | RJ
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HANDBOL

L’equip acaba desè a la lliga i s’acomiada de Xavi Benítez, Chus Jiménez i Manel Gámiz

El CH La Salle tanca un cicle amb 
la retirada de tres jugadors històrics

Un llarg recorregut
El capità Xavi Benítez –el primer 
per la dreta a la foto– es retira als 
32 anys, juntament amb Chus 
Jiménez i Manel Gámiz, i des-
prés de 22 temporades al club. 
“Per a mi l’handbol és un estil 
de vida. Li estic agraït perquè 
m’ha permès gaudir fent esport 
i he conegut unes persones in-
creïbles”, ha dit Benítez | RJ

El sènior A del CH La Salle, que 
va empatar contra el Sant Mar-
tí Adrianenc (29-29) en l’últim 
partit de la temporada que es va 
disputar el 6 de maig, ha acabat 
la lliga al grup D de Primera Es-
tatal a la desena posició amb 21 
punts i un balanç de 8 triomfs, 
5 empats i 17 derrotes. “Ha es-
tat una temporada irregular 

perquè teníem una plantilla 
curta i hem sofert moltes lesi-
ons. Tot i això, s’ha de valorar 
positivament el fet de no haver 
patit per la permanència en 
una categoria tan complicada 
i igualada”, ha comentat el tèc-
nic, Jaume Puig. El CH La Salle 
ha renunciat a disputar la Copa 
Catalana i el partit contra el Sant 
Martí Adrianenc va suposar l’úl-

tim per a tres jugadors que es 
retiren: Chus Jiménez, Manel 
Gámiz i Xavi Benítez. “Senti-
mentalment, estic molt unit 
als tres perquè hem estat molt 
anys junts i són d’una gran 
qualitat humana. A nivell 
esportiu, han estat tres peces 
claus a les últimes temporades 
i serà molt difícil gestionar els 
seus recanvis”, opina Puig. 

Rafa Jiménez | Redacció

El sènior A del CH La Salle continuarà una temporada més a Primera Estatal i haurà de fer canvis a la seva plantilla de cara al futur

Quan resten tres jornades per 
acabar la lliga, l’UE Sant Joan-
Atlètic ho té tot de cara per acon-
seguir la permanència a Primera 
Catalana. Amb l’última victò-
ria contra el CE Farners (3-1), 
l’equip de José ‘Pinti’ ha guanyat 
tres partits a les últimes quatre 
jornades i ha pujat fi ns a l’onzè 
lloc del grup 1r amb 38 punts. 
Els montcadencs tenen un avan-
tatge de cinc punts respecte l’FC 
Sant Cugat Esport, que marca 
la frontera dels últims sis equips 
que podrien acabar baixant per 
culpa dels descensos compensats. 
‘Pinti’, que està vivint el seus úl-
tims partits a Can Sant Joan, fa 
els seus càlculs i considera que 
l’equip estarà salvat si suma 
una victòria més. “Aconseguir 

la permanència serà com un 
conte de fades després de tots 
els problemes que hem tingut 
aquest any”, ha dit el tècnic al 
programa ‘Temps Afegit’ de 
Montcada Ràdio, tot deixant 

clar que ha volgut anunciar
amb temps la seva marxa per 
evitar malentesos i després de co-
nèixer que l’entitat li estava bus-
cant un substitut per a la propera 
temporada | RJ  

FUTBOL. PRIMERA CATALANA 

Té un avantatge de cinc punts amb el primer dels sis equips que podrien acabar baixant

L’UE Sant Joan Atlètic, a una victòria 
de certifi car la seva permanència

Albert Jiménez, un dels capitans i golejadors de l’equip, en el partit disputat a casa contra el Manresa
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L’equip d’Alfonso Torres va guanyar el 7 de maig al camp de l’UE 
Castellar B (2-4) i continua ocupant la sisena posició al grup 6è de 
Tercera Catalana amb 45 punts. A manca de tres jornades per acabar 
la lliga, els de Terra Nostra s’han situat a quatre punts de l’At. Can 
Deu. A l’anterior jornada, l’enfrontament directe entre ambdós equips 
va fi nalitzar amb un empat sense gols a l’estadi de La Ferreria | RJ 

La competició es va disputar el 7 i el 8 de maig a Grècia

TAEKWONDO

El Lee Young guanya tres 
medalles a l’Europeu 

El club Lee Young va aconse-
guir tres medalles a l’Europeu 
de Poomsae i Freestyle que es 
va disputar el 7 i el 8 de maig 
a l’illa grega de Rodes. En Po-
omsae, i a nivell individual, 
Soomi Jo Lee es va procla-
mar campiona d’Europa a la 
categoria màster i també es 
va endur la medalla d’argent 
fent Parella 2 amb José Luis 

Estudillo. El Trio 2 format per 
Sergi de Castro, José Luis Es-
tudillo i Joel Lee també va pu-
jar a la segona posició del podi. 
El júnior Christian Villar va 
acabar al cinquè lloc. La selec-
ció espanyola que dirigeix el 
montcadenc José Santiago va 
obtenir un total 21 medalles (4 
ors, 10 argents i 7 bronzes) en 
aquest campionat d’Europa | RJ 
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FUTBOL
El CD Montcada s’assegura la promoció d’ascens

Amb l’onzena victòria seguida 
que va aconseguir el 7 de maig 
al camp de l’UE Castellbisbal (1-
3), el CD Montcada s’ha assegu-
rat disputar la promoció d’ascens 
a Segona Catalana si és que no 
puja directament. A manca de 
tres jornades per acabar la lliga, 
l’equip de José Antonio Montes 
és segon al grup 6è de Tercera 
Catalana amb 78 punts i enca-
ra depèn de si mateix per ser 
el millor segon dels grups de 
Barcelona. Per això, necessita 
només necessita sumar cinc dels 9 punts que hi ha en joc o esperar 
alguna ensopegada de l’UD Parc, que juga al grup 9è i que, amb cinc 
punts menys, és el gran rival dels verds per assolir l’ascens directe | RJ 

FUTBOL FEMENÍ
L’EF Montcada tancarà la lliga contra el líder

El sènior femení vermell, que 
ha guanyat cinc dels últims sis 
partits, fi nalitzarà la lliga el 14 
de maig rebent la visita del CF 
Femení Manu Lanzarote, que 
lluita per proclamar-se cam-
pió de lliga i pujar a Preferent. 
L’equip d’Antonio Moya és cin-
què amb 54 punts i, tot i que no 
ho tindrà gens fàcil per derrotar 
el líder, encara podria atrapar 
l’EF Tàrrega, que es quarta 
amb un punt més | RJ 
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L’UD Santa María s’apropa a la quarta posició

La delegació del Lee Young que va competir a Grècia amb el seu entrenador, José Santiago
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El Cim celebra la recuperació 
de la caminada i es marca 
com a objectius incrementar 
la participació i alleugerir la 
duresa del nou recorregut 
estrenat enguany

Al voltant de 150 persones van participar entre el 6 i el 7 de maig a la 32a 
Marxa a Peu a Montserrat que el Centre Excursionista El Cim ha recupe-
rat després d’un any de parèntesi. Els primers en arribar al santuari van 
trigar unes 16 hores i el recorregut de 53 km es va realitzar sense cap 
incidència, amb un total de 22 abandonaments, un 6% del total de par-
ticipants. Gaietà Sarrà, president d’El Cim, fa una valoració molt positiva 
d’aquesta edició que ha servit per recuperar una de les proves esportives 
populars amb més tradició al municipi. “Estem molt satisfets i tenim 
la intenció de consolidar aquesta nova etapa de la Marxa, tot i que 
estudiarem fer algunes modifi cacions en el recorregut perquè no sigui 
tan dur i hem d’analitzar els motius d’una participació que esperàvem 
que fos una mica superior”, ha comentat Sarrà | RJ  
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BALANÇ DE LA 32a
MARXA A MONTSERRAT

Amores guanya el Torneig 
Blitz de l’UE Montcada
Javier Amores, del Club Mollet, 
es va proclamar campió del V 
Torneig Blitz que la Unió Escacs 
Montcada va organitzar l’1 de 
maig al pavelló Miquel Poblet. 
Amb 8,5 punts, Amores va aca-
bar per davant del Gran Mestre 
bulgar Petar Arnaud i Gerard 
Ayats, del Club Llinars. El millor 
local va ser Daniel Uribe, que va 
acabar sisè amb 7 punts. El tor-
neig va comptar amb la participa-
ció de 58 jugadors | RJ

ESCACS

El ciclista de l’equip Profl ex va 
haver d’abandonar durant la pri-
mera etapa d’aquesta cursa de 
mountain bike per etapes que va 
començar el 30 d’abril al desert 
del Sàhara marroquí. Romero 
va patir una hiponatremia (dis-
minució de la concentració de 
sodi a la sang) després d’haver 
disputat 50 quilòmetres de la 
primera etapa i va ser traslladat 
ràpidament en helicòpter a la 
unitat mèdica de l’organització. 
El montcadenc va tornar el 6 de 
maig a Catalunya i ara s’haurà 
de fer més proves cardiològi-
ques per conèixer l’origen del 
seu problema físic | RJ

Problemes físics per a 
Ernesto Romero a la Titan

 > La Bicicletada recull 1.323 euros per a la celiaquia
Un total de 689 ciclistes, 110 dels quals es van afegir al punt 
d’incorporació situat a Montcada i Reixac, van participar el 7 de maig 
a la XV Bicicletada del Besòs que va organitzar el Consorci Besòs-Tor-
dera amb tres sortides des de Granollers, Parets i Montornès i arribada 
a Sant Andrià del Besòs. L’edició d’aquest any tenia un vessant solidari 
amb la recaptació de diners per a la celiaquia. Els ciclistes van recórrer 
un total de 13.223 quilòmetres, que l’empresa Proceli, dedicada a la 
fabricació de productes sense gluten, va apadrinar amb una aportació 
de 0,10 euros per cada quilòmetre que generarà una donació de 1.323 
euros que serà entregada a l’Associació Celíacs de Catalunya | RJ

La gimnasta montcadenca, de 
14 anys i que pertany al Club 
L’Espiral de Sabadell, va acon-
seguir la victòria a la Final de la 
Copa Catalana Nivell IV que es 
va disputar el 6 de maig a Giro-
na. Gràcies a aquest triomf, Ri-
bota, que l’any passat va deixar 
el CG La Unió, ha assolit l’ascens 
al Nivell V per a la propera tem-
porada | RJ

Marina Ribota guanya la 
Copa Catalana Nivell IV

El club local, que va participar amb 86 patinadors inscrits, va obtenir un 
total de sis podis a la Mou-te per l’Esclerosi Múltiple que es va organitzar 
el 30 d’abril al circuit de Montmeló. A la prova de 10 quilòmetres, ‘Bitxo’ 
Gómez i Jordi Lagares van acabar a la segona posició de les categories 
femenina i masculina absoluta, respectivament. A la Milla infantil, Eva Fer-
nández i Mireia Téllez van fi nalitzar al segon i tercer lloc, posicions que 
també van aconseguir Alejandro Funes i Iván Roldán | RJ

PATINATGE DE VELOCITAT
El Roller Can Cuiàs es mou per l’esclerosi múltiple

El TT La Unió pot estrenar 
el seu palmarès a Calella
El primer equip, que ha pujat a 
Primera i que va guanyar el seu 
grup amb un ple de victòries, dis-
putarà el 14 de maig a Calella la 
fi nal per ser campió de Segona 
A Provincial contra el CTT Amics 
Terassa. En cas de victòria, el 
club aconseguiria el seu primer 
títol ofi cial després de cinc anys 
de vida i encara podria aspirar a 
pujar a Preferent si supera una 
eliminatòria contra el cinquè mi-
llor equip de Primera | RJ

Un total de 180 parelles i 8 grups 
coreogràfi cs procedents de tota Es-
panya van participar el 7 de maig 
al Vè Trofeu de Ball Esportiu Vila de 
Montcada-Endansa que es va ce-
lebrar al pavelló Miquel Poblet sota 
l’organització del Club de Ball Espor-
tiu Eva Nieto-Endansa i que era pun-
tuable per al Campionat d’Espanya 
que es farà al juny a València. A ni-
vell esportiu, el club local va obtenir 
set podis en una nova jornada dels 
Trofeus Nacionals Llatí i Estàndard, 
destacant les victòries de les parelles 
Lourdes Domínguez-Xavier Otamen-
di (Sènior 2 A Internacional), Edurne 
García-Sergio Toral (Juvenil 2, cate-
goria F) i Paula Becerra-Arnau Recio 

(Júnior 1, Segona Territorial). Domínguez i Otamendi també van guanyar el 
4rt Memorial Jordi Solà i tres equips de l’escola local van pujar al podi a una 
nova jornada del Campionat Nacional de Dansa Coreogràfi ca, destacant 
els triomfs del conjunt juvenil Chayanne i del màster absolut ‘Flores’ | RJ

BALL ESPORTIU
Endansa aconsegueix onze podis al Vè Trofeu 
Vila de Montcada celebrat al pavelló Miquel Poblet
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FUTBOL SALA
L’EF Montcada certifi ca la seva permanència a Segona

A manca de tres jornades per 
acabar la lliga, l’EF Montcada s’ha 
assegurat, de manera matemàti-
ca, la seva permanència a Segona 
Catalana. El 29 d’abril, l’equip de 
José Luis Carrasco va certifi car-la 
amb una victòria a la pista d’un ri-
val directe com el CE Escola Pia B 
(1-5) a qui ha condemnat al des-
cens. A l’útltim partit disputat a 
casa, els vermells van superar l’FS 
Montpedrós (5-4) i han pujat fi ns 

a la vuitena posició del grup 3r amb 27 punts. Al grup 6è de Tercera 
Catalana, l’AE Can Cuiàs va perdre a la pista de l’Escola Pia C (6-3) i és 
cuer amb 13 punts amb una ratxa de nou jornades sense guanyar | RJ 
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El CFS Montcada B encara té opcions de salvar-se

La retirada de dos integrants del 
grup 1r de Segona Catalana –CFS 
La Unión B i Futsal Caldes d’Es-
trac– permet que el segon equip 
del CFS Montcada encara tingui 
opcions per evitar la tercera posi-
ció de descens. A manca de tres 
partits per fi nalitzar la lliga, l’equip 
de Xavi Romeo, que a l’última 
jornada va derrotar l’FS Polinyà 
(6-5), és penúltim amb 12 punts 
i està empatat amb el CE Port de 
Barcelona i l’AV Montigalà, que han jugat un partit menys. D’altra ban-
da, el primer equip del club va perdre el seu últim partit a la pista de 
l’FS Castellar (6-5) i és vuitè al grup 1r de Tercera Nacional | RJ 
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FUTBOL SALA

L’infantil de l’EF Montcada guanya 
el derbi i s’apropa a l’ascens a 2a
Els vermells són tercers i jugaran contra el segon classifi cat a la penúltima jornada

L’infantil de l’EF Montcada 
va guanyar per 3 a 1 el derbi 
contra el CFS Montcada B que 
es va disputar el 6 de maig a la 
pista coberta del centre. A man-
ca de tres jornades per acabar 
la lliga, l’equip vermell és tercer 
al grup 3r de Tercera Divisió 
amb 45 punts i podria pujar a 
Segona si el 21 de maig acon-
segueix la victòria a casa contra 
l’FS Sant Joan de Vilassar, que 
és segon amb un punt més | RJ
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L’infantil vermell, que va golejar en el derbi de la primera volta per 1 a 7, va tornar a ser superior

GIMNÀSTICA RÍTMICA
Classifi cació per a la fi nal del Barcelona Comarques
El CG La Unió va aconseguir dos 
podis a la fase classifi catòria del 
Trofeu Barcelona Comarques que 
es va disputar el 29 d’abril a Car-
dedeu. Sheila Roger (benjamina 
A) i Lucía Pina (infantil B) van ser 
segones i s’han classifi cat per par-
ticipar a la fi nal que es disputarà 
l’11 de juny a Cardedeu. La cadet 
A Mireia Granero i les alevines B 
Olalla Gómez i Sandra Luque tam-
bé van entrar a la fi nal després 
d’acabar entre les 10 primeres. 
D’altra banda, el conjunt Benjamí 
Iniciació va ser segon al Trofeu Julia Usón, que es va disputar el 30 
d’abril a Llinars del Vallès. En categoria individual, l’alevina B Sandra 
Luque i la infantil B Lucía Pina van ser tercera i sisena, respectivament. 
El 7 de maig, el conjunt Benjamí Iniciació va guanyar la medalla d’or al 
Trofeu Vila de Sitges –a la foto | RJ 

BÀSQUET

El cadet A de la Unió Bàsquet MiR es 
proclama campió de lliga al nivell C-1
A falta d’una jornada, l’equip blau està invicte amb un balanç de 12 victòries i un empat

El cadet A de l’UB MiR, que es 
manté invicte després de 13 jor-
nades, s’ha proclamat campió del 
grup 2n del Nivell C-1 amb 25 
punts i un balanç de 12 victòries 
i un empat. L’equip blau, que a 
la primera fase va fi nalitzar a la 
segona posició del grup 7è del 
nivell C amb 16 punts (10-6-4), 
va poder celebrar el seu èxit du-
rant l’últim partit com a local que 
va disputar el 6 de maig contra 
el CB Parets (73-55). El cadet A 
fi nalitzarà la lliga el 13 de maig a 
la pista de l’AB Premià B.  

Rafa Jiménez | Redacció

> L’UB MiR prepara un 3x3 per a la Festa Major

Un centenar de jugadors, repartits en 25 equips, van participar al 
torneig 3x3 que el club blau va organitzar l’1 de maig a l’avinguda de 
Catalunya durant la Festa Major de Mas Rampinyo. L’UB MiR prepara 
un altre 3x3 que es farà el 3 de juny durant la Festa Major de Mont-
cada. Les inscripcions, al preu de 15 euros per equip, es podran fer 
entre el 22 i el 31 de maig a l’ofi cina del club (pista coberta del centre) 
o al correu electrònic uniobasquetmir@ubmir.cat | RJ
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La Joventut Atlètica Montcada 
ha obert les inscripcions per a 
la cursa que es disputarà el 4 
de juny amb motiu de la Festa 
Major a la rambla dels Països
Catalans. Els interessats a 
participar hauran de pagar 3 
euros i s’han d’apuntar al web 
www.jam.cat fi ns al 26 de maig. 
D’altra banda, el benjamí Eric 
Loba va ser el millor de la seva 
categoria a la Milla de Ripo-
llet que es va disputar el 6 de 
maig. L’atleta montcadenc va 
recórrer la distància de 400 
metres en un temps d’1 minut i 
26 segons | RJ

La JAM obre 
les inscripcions 
per a la 12a 
Milla Urbana

> Marc Grau i Claudia Garrote, nedadors complets

L’Escola de Natació Montcada ha acabat segona per darrera de l’EN Bar-
berà del Vallès a la classifi cació per municipis del Campionat Comarcal 
que va fi nalitzar el 29 d’abril amb la disputa de la fi nal a Montcada Aqua. 
Marc Grau i Claudia Garrote han estat escollits com a nedadors complets 
de la categoria cadet després de sumar les seves millors marques en els 
quatre estils a les quatre jornades prèvies a la fi nal. A Montcada, l’escola 
local va aconseguir 26 podis en proves individuals i cinc en relleus | RJ
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Els jugadors i el cos tècnic del cadet A van celebrar a la pista el títol de campions de lliga

PATINATGE DE VELOCITAT
Debut internacional del Roller Can Cuiàs a França
Tres integrants de l’equip infantil de velocitat, Eva Fernández, Iván 
Roldán i Adrián Rodríguez, van participar a Les 3 Pistes, una competi-
ció que es va disputar entre el 15 i el 17 d’abril a les localitats de Pribac, 
Valence d’Agen i Gujan-Mestras. Rodríguez va acabar a la vuitena i 
novena posició a les dues primeres pistes | RJ 

FUTBOL
El juvenil del CD Montcada aspira a l’ascens a Primera

L’equip que entrena Dani Busquets 
ha fi nalitzat la lliga al grup 30è de 
Segona Divisió empatat a la prime-
ra posició, amb 56 punts, amb el 
CF Lliçà de Vall. A l’última jornada, 
els verds van derrotar l’UE Mollet 
(2-0), però els llicencs van sumar 
al camp de l’EF Barberà-Andalucía 
(1-1) el punt que necessitaven per 
ser campion ja que han guanyat 
els dos enfrontaments directes. El 
juvenil del CD Montcada podria 

pujar com un dels millor segons de la categoria, però haurà d’esperar 
a que fi nalitzi la competició a tots els grups. D’altra banda, els dos 
prebenjamins A del CD Montcada i de l’EF Montcada –a la foto– van 
acabar la temporada el 29 d’abril amb la disputa d’un derbi a l’estadi 
de la Ferreria que va acabar amb victòria verda per un ajustat 4 a 3 | RJ 

LA
U

R
A 

G
R

AU

CG
 L

A 
U

N
IÓ

IME
La cloenda dels Jocs Escolars es farà el 26 de maig
L’Institut Municipal d’Esports i Lliure organitzarà, davant del pavelló Mi-
quel Poblet, aquest acte per tancar la temporada de l’esport escolar | RJ 



Josep Miracle
Intuitiu. Josep Miracle treballa des de fa més d’una dècada en el món de la comunicació empre-
sarial, sobretot en l’àmbit de la formació. Aquest veí de Montcada s’ha especialitzat en l’acompa-
nyament i entrenament de grups de persones amb l’objectiu que puguin complir les seves metes 
i desenvolupar habilitats específi ques. A més, des de fa un parell d’anys, és facilitador de la me-
tedologia anomenada Lego Serious Play, basada en la construcció de models tridimensionals amb 
peces d’aquesta marca per identifi car, analitzar i solucionar problemes en la vessant empresarial. 
A proposta de la Regidoria de Promoció Econòmica i Ocupació de l’Ajuntament, Miracle també 
ha impartit diverses sessions formatives amb aquest mètode a dones en situació d’atur de llarga 
durada i joves en recerca de feina.

‘Construir amb les mans 
ens ajuda a conèixer-nos’

En què consisteix la metodologia 
Lego Serious Play?
Es tracta de construir models tri-
dimensionals amb les peces de 
Lego. La comunitat d’experts asse-
gura que, quan construeixes amb 
les mans, realitzes més i millors 
connexions neuronals i, per tant, 
pots fer refl exions més profundes, 
obtenint respostes més acurades. 
Amb aquest mètode construïm me-
tàfores sobre aspectes de nosaltres 
que, en una conversa normal, no 
apareixerien perquè tenim molts fi l-
tres que ens ho impedeixen. 
Com és una sessió amb aquest 
mètode?
Es proposa un repte com, per 
exemple, fer una construcció amb 
els punts forts d’una persona o 
d’un col·lectiu i, després, es con-
vida tothom a explicar el que ha 
creat. Totes les peces són impor-
tants i tenen un signifi cat. Es poden 
treballar conceptes molt diversos 

com les estratègies d’empresa, el 
lideratge, l’autoestima o la cohesió 
d’equip, entre d’altres. Amb aques-
ta metodologia participa el 100% 
de l’assistència.
Hi ha alguna persona que l’hagi 
sorprès amb la seva construcció?
Ens hem trobat persones amb his-
tòries molt diverses, però recordo de 
manera especial un noi molt intro-
vertit, que fomava part del grup del 
programa Joves per l’Ocupació que 
organitza l’Ajuntament. Gràcies a la 
construcció que va fer, va acabar 
parlant de la seva timidesa i de per 
què li costava relacionar-se amb la 
gent. A cada sessió es produeixen 
situacions que et sorprenen. Hi ha 
persones que comencen amb una 
actitud negativa, molt escèptiques 
amb la proposta, i acaben entrant 
en el joc. Crec que tots els tallers 
tenen un punt de màgia, perquè 
qui participa arriba a fer refl exions 
que no esperava. El que desenca-

dena aquesta màgia és el fet de 
connectar-se amb l’interior de cada 
persona a través d’una construcció 
feta amb les pròpies mans.

Al seus tallers només fan dinàmi-
ques basades en els punts forts de 
les persones?
No, també en fem amb els punts 
febles. A la gent li costa més par-
lar dels seus aspectes positius que 
dels negatius perquè no hi està 
acostumada a comentar les seves 
habilitats. El paper de qui imparteix 
la formació és que les persones pu-
guin treure el que senten en el seu 
interior. Intento guiar les persones 

en la recerca del que els agrada. 
Aquest és el meu objectiu.
Per què va escollir aquesta profes-
sió?
Fa uns anys jo també estava perdut 
i no sabia què volia. Sempre havia 
dit que volia estudiar Ciències Po-
lítiques però, quan vaig començar 
la carrera, vaig comprovar que no 
era el que esperava. Amb 19 anys 
em deien que havia perdut un any 
de la meva vida! Res més lluny de 
la realitat. De tot el que et passa es 
treu un aprenentatge. Hauríem de 
dedicar cinc minuts al dia per pa-
rar, refl exionar i pensar en allò que 
ens mou. La passió hauria de ser el 
motor de la nostra vida.
Quina és la seva passió?
En tinc més d’una! Des de fa tres 
anys, la meva gran passió és la 
meva fi lla. Però també gaudeixo 
amb la meva feina i fent altres acti-
vitats com practicar esport. Em llevo 
cada dia a les cinc del matí per anar 

al gimnàs. M’agrada la sensació de 
començar la jornada amb una part 
de la feina feta. 
Si li demanés que posés els seus 
punts forts en una construcció 
lego, què hi posaria?
Sobretot que sóc molt intuitiu. Tam-
bé  m’agrada ser alegre i positiu 
i tenir motivacions. Hem de ser 
conscients de les nostres habilitats 
i tenir la capacitat de desprendre’ns 
de les creences que ens limiten. 
Les persones som les que hem de 
fer que les coses passin.
Què vol dir?
Que hem de deixar sortir el que te-
nim a dins, creure en la nostra in-
tuició. És el que vaig fer quan vaig 
descobrir que la carrera de Ciències 
Polítiques no era el que m’havia 
imaginat des que era petit. Ara que 
ja tinc les coses més clares, penso 
que puc ser útil a persones que es 
troben en la mateixa situació que jo 
vaig viure.

‘Hem de creure en la 
nostra intuició i deixar 
sortir la passió perquè 
es converteixi en el 
motor de la nostra vida’ 

comunicador

A títol personal
SÍLVIA ALQUÉZAR
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